

ပျင်းရိသည်ဖြစ်၍ ဝီရိယမရှိဘဲ အနှစ်တစ်ရာပတ်လုံး အသက်ရှည်နေခြင်းထက် ဝီရိယကို မြဲမြံစွာ အားထုတ်သော သူ၏ တစ်ရက်မျှအသက်ရှည်ခြင်း သည် မြတ်၏။

သဟယဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၁၂)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၆ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၀၈)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်လုပ်ငန်း၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်ယူအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်၌ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ၁၃ ရက်ထိ စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဒသမ ၇၄၉ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့

မြဝတီ ဇန်နဝါရီ ၁၅
မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်အနေဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ၁၃ ရက်ထိ အမှန် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုမှာ ပို့ကုန်အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၃၂၅ သန်းနှင့် သွင်းကုန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁ ဒသမ ၄၂၄ သန်းဖြင့် စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုပမာဏ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဒသမ ၇၄၉ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်

ရိုရာ ၉-၁-၂၀၂၄ ရက်နေ့မှ ၁၃-၁-၂၀၂၄ ရက်နေ့ထိ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုအနေဖြင့် မြေပဲ အစုံ ၃၈ ဒသမ ၃၁၅ တန်၊ ကြက်သွန်နီ တန် ၂၀၇၄ ဒသမ ၁၈၀၊ ကော်ဖီစေ့ ၅၂ တန်၊ ငရုတ်သီးခြောက် ၄၀၀ ဒသမ ၃၈၂ တန်၊ ငရုတ်သီးစိမ်း အစုံ ၁၈၈ ဒသမ ၉၀၄ တန်၊ သတ္တုနှင့်သတ္တုရိုင်း ၉၆ တန်နှင့် ချုပ်ပြီးအထည် ၈၄၂၃ တန်တို့ ဖြစ်သည်။

သွင်းကုန်အနေဖြင့် ပလတ်စတစ် ကုန်ကြမ်းများ ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၇၀၇ သန်း၊ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ *

ပန်ဆောင်မြို့၌ ကျင်းပမည့် နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်တွင် ရိုးရာအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ ဈေးနှုန်းသင့်တင့်စွာဖြင့် ရောင်းချပေးမည်

ပန်ဆောင် ဇန်နဝါရီ ၁၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ရိုးရာချည်နှင့် ပုတီးများကိုဝယ်ယူပြီး ပန်ဆောင်မြို့တွင် မိမိအိမ်၌ရက်လုပ်ကာ ရိုးရာအသုံးအဆောင်များဖြစ်သည့် ရိုးရာမြဲဆောင်၊ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်တွင် နာဂရိုးရာလက်မှုအထည်ဆိုင်မှ ရိုးရာ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်း သင့်တင့်မျှတစွာဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *



ယနေ့ ပတ်စရာ

ပုဂံဒေသရှိဘုရားများ၌ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဇွန်လတွင် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်မှ ၁၆ ရက် အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၄



လာအိုနိုင်ငံ၌ ခရီးသွားများနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံသူများကို ဆွဲဆောင်ရန်မျှော်မှန်း

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လူသုံးအများဆုံးလူမှုကွန်ရက်ဖြစ်သည့် Tiktok အသုံးပြုကာ ပြည်ပတွင်အလုပ်ရမည်ဆိုပြီး လိမ်လည်မှုများ ရှိလာနေ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၅

ကမ္ဘာ့စစ်ပွဲကြီးများနှင့် ကုလသမဂ္ဂရှေ့ခရီး

ဆောင်းပါး စာ ၁၀



တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အလေးထားစဉ်းစားဆောင်ရွက်သင့်ပြီ

ယနေ့မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိအခြေအနေအထားသည် လွတ်လပ်ရေး ရပြီးကာလ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ဆောင်ပွဲသောင်းကျန်းမှုများ နိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် ထကြွလှုပ်ရှားခဲ့သည့်ခေတ်နောက်ပိုင်း ပဋိပက္ခအထူးပြောဆိုအချိန်ပင်ဖြစ်သည်။ အရပ်သားပြည်သူများ နေထိုင်ရာ မြို့ရွာများနှင့် အနီးဝန်းကျင်ဒေသများတွင် လက်နက် ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာသည့်အခါ ပြည်သူလူထုမှာ ကြားမှမြေစာပင်သဖွယ် ဖြစ်ရသည်။ နေအိမ်၊ ပစ္စည်းဥစ္စာ၊ ကျွဲနွား စပါးရိက္ခာများ၊ လက်ငုတ်လက်ရင်းလှုပ်လှော်ခန်းကိုင်ခန်းများ ပျက်စီး ဆုံးရှုံးကြရသည်။ နောက်ဆုံး မိမိတို့၏အသက်ခန္ဓာတည်မြဲနိုင် ရေးအတွက် ဘေးလွတ်ရာသို့ ထွက်ပြေးရှောင်တိမ်းကြရသည်။ အချို့ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေးမြို့များအထိ ရွှေ့ပြောင်း နေထိုင်ကြရသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံစုပေါင်းနေထိုင် ကြသည့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံဖြစ်သည်။ နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေတွင် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် တန်းတူညီမျှမှု အခွင့်အရေး၊ လွတ်လပ်မှုအခွင့်အရေး၊ တရားမျှတမှုအခွင့်အရေး တို့ကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။ ပြည်သူများနေထိုင်ရာဒေသများအတွင်း တိုက်ပွဲများဖြစ်ပေါ်လာသည့်အခါ စားဝတ်နေရေး၊ အသက် ရှင်သန်ရေးတို့အပြင် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးများလည်း ဆုံးရှုံးကြ ရသည်။ ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုများ ပျက်ပြားခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပြတ်တောက်ခြင်းနှင့် အခြားဖျက်ဆီးမှု များကြောင့် ဒေသခံများ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး စသည်ဖြင့် ဘက်ပေါင်းစုံ၊ ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ပျက်စီးကြရ သည်။

“ကယားပြည်နယ်အပါအဝင် အထူးသဖြင့် တိုင်းရင်းသားများ နေထိုင်ရာ ဒေသများတွင် လက်နက်ကိုင်တိုက်ပွဲများ ဖော်ဆောင် နေခြင်း၊ ဆူပူအကြမ်းဖက်၊ ဖျက်ဆီးနှောင့်ယှက်မှုများကြောင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ဒုက္ခများစွာ ခံစားနေကြရပြီး နိုင်ငံအတွက် အန္တရာယ်များလာနိုင်သဖြင့် သက်ဆိုင်သူအားလုံး နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးအနေဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အလေးထားစဉ်းစား ဆောင် ရွက်သင့်ပြီဖြစ်ကြောင်း” နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က (၇၂) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာတွင် ဖော်ပြထားရာ နိုင်ငံတွင် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများက နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူအားလုံးအတွက် အန္တရာယ် ကျရောက်စေနိုင်ကြောင်း သတိပေးထားခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းအခြေအနေသည် လူစစ်လူရှုထား၍ မရဘဲ နိုင်ငံအတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးတို့အတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံးနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် နှိုးဆော်ထားသည်။

မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ ဆန္ဒအမှန်သည် နိုင်ငံတစ်ဝန်း အေးချမ်းသာယာဝပြောရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စားဝတ်နေမှု ဖူလုံရေးပင် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ များသည် နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းများဖြင့် ဖြေရှင်းရန် လမ်းကြောင်း များ ရှိနေပြီးဖြစ်သည့်အလျောက် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူများ ထိခိုက် နစ်နာဆုံးရှုံးစေသည့် နည်းလမ်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူ့နာခံစေသည့် နည်းလမ်းများကို သက်ဆိုင်သူတိုင်းက ရှောင်ရှားကြစေလိုသည်။ အတ္တ၊ မာန၊ အာဇာတများကို စွန့်လွှတ်၍ နိုင်ငံကို ကောင်းအောင် ပိုင်းဝန်းတည်ဆောက်ကာ ပြည်သူကို ငြိမ်းချမ်းအေးမွေ့ပေးစေလိုသည်။ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခသဘာဝထဲတွင် တရစ်ဝဲဝဲလှည့်လည်ကာ ဆင်းရဲတွင်းသို့ နစ်နာသည်တက်နစ်နေသည့် နိုင်ငံကို တစ်ယောက်တစ်လက်၊ တစ်တပ်တစ်အား စည်းလုံးညီညွတ်သည့်လက်များဖြင့် ပိုင်းဝန်း ဆယ်စေလိုသည်။

နိုင်ငံရေးလှိုင်းကြမ်းလေကြမ်းတွင် နိုင်ငံ၏ အရင်းအမြစ်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးရာ၌ နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်အင်အားဖြစ်သော လူငယ် မျိုးဆက်များလည်း ပါဝင်သည်။ လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များကို တစ်စုစုဖြင့် မားသည့် လူရွှမ်းအားအရင်းအမြစ်များဖြစ်လာ အောင် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးပြီး ၎င်းတို့၏ ကာယအား၊ ဉာဏအား၊ အတတ်ပညာကျွမ်းကျင်မှုအားဖြင့် နိုင်ငံကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ကြရာမှာ ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ တိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးမှုများအားလုံး သည် နိုင်ငံပြိုကွဲပျက်စီးရေးနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး အထိုဒုက္ခကျရောက်ရေးသို့သာ ဦးတည်နေခြင်းဖြစ်ရပ် သက်ဆိုင်သူအားလုံးတို့၏ မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မှီခိုကာ၊ ဥပေက္ခာ စိတ်နှလုံးများဖြင့် နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင် ကြပါစေကြောင်း။ ။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီးအမှူးများကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ် ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်-

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး
(၁) ဒေါက်တာ သီတာတင်	ရာထူး၊ ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မီဒီယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
(၂) ဦးကျော်ယဉ်ဦး	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန

နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချွန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ် ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ မနက် ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့ တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချွန်း ရွာနိုင်သည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် အများအားဖြင့် သာယာနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်မြောက်ပိုင်းနှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အလယ်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အနည်း ငယ် ဖြစ်ထွန်းနေကာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်တောင်ပိုင်း နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့် အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မိုး/မေ

ဓနုအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ(DNOP)၏ မှတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်းကို ပယ်ဖျက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၅ ရက်

နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ အရ ပါတီဆက်လက်တည်ထောင် မှတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က မှတ်ပုံတင်ခွင့်စိစစ်ဆဲဖြစ်သည့် ဓနုအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ(DNOP)၏ ပါတီခေါင်းဆောင် ကွယ်လွန် သွားသဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်းမှ ပယ်ဖျက်ပေးပါရန် သက်ဆိုင်ရာပါတီက တင်ပြလာခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ၁၅-၂-၂၀၂၄ ရက်နေ့၌ ကျင်းပသော ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄)က သဘောတူခွင့်ပြုကြောင်းဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ဓနုအမျိုးသားများအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ(DNOP)၏ မှတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်းကို ပယ်ဖျက်ခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

၂၀၂၄ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ်လူထုအခမ်းအနားနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနား ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်

လွိုင်ကော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၂) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အထိမ်း အမှတ် လူထုအခမ်းအနားနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူး ဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်း ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့၌ ကျင်းပရာ ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင်၊ ဒေသကွပ်ကဲရေး မှူးဗိုလ်မှူးချုပ်ဇော်မင်း၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည် တော်များ တက်ရောက်ကြ သည်။



နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြု ရေးဦးစွာ ကယားပြည်နယ် နေ့ အထိမ်းအမှတ် လူထုအခမ်း အနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူ များသည် နိုင်ငံတော်အလံနှင့် ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အလေး ပြုကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး သတိုးမဟာသရစည်သူ

သတိုးသိရီသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင် ထံမှ ပေးပို့သော ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၂) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် သဝဏ်လွှာကို ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဇော်မျိုးတင်က ဖိတ်ကြား သည့်(အပေပုံ)

ထူးချွန်ဆုများပေးအပ် ဆက်လက်ပြီး ကယား ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ပေးအပ် သော ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့် အပ်နှင်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်ရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ တော်၏ ကျေးဇူးတင်ခံ ဓာတ်သိရီသေပြီး ပြည်နယ်အစိုးရ

အဖွဲ့၏ အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်စေရေးအတွက် စွမ်းစွမ်းတစ် ကြိုးပမ်းအားထုတ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများအား စီမံခန့်ခွဲရေး ဆိုင်ရာ ထူးချွန်ဆု ၅၇ ဆု၊ လူမှု ရေးဆိုင်ရာထူးချွန်ဆု ၁၈ ဆု၊ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ ၏ တိုက်ခိုက်မှုအား ရွပ်ရွပ်ချွတ် ဖြစ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သော လုံခြုံ ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ငြိမ်းချမ်း ရေး၊ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုး ရေးဆိုင်ရာထူးချွန်ဆု ၆၆ ဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်ရရှိသူ ၁၄၃ ဦး စုစုပေါင်း ၂၈၄ ဦးအား ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒေသကွပ်ကဲရေးမှူး

နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရာ ဆုရရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်၊ ဒေသကွပ်ကဲရေးမှူးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်များ၊ သဘာပတိများ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင် ဘွဲ့၊ ထူးချွန်ဆုရရှိသူများ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် လာကြသူများအား အမှတ်တရ ပါဝင်ဆောင်များ ပေးအပ်၍ ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်ဆက်)

ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ်ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁) ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝုံ)

အစည်းအဝေးသို့ လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကံစောနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များဖြစ်ကြသော ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

ထပ်မံတိုးမြှင့်ပေးသွားမည့် အခြေအနေဆွေးနွေး

အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များက နိုင်ငံတော်၏ လှည့်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ဘီလီယံ ၅၀ ပြန်လည်ပေးဆပ်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် အထွေထွေပုံရိပ်ပုံငွေ ထုတ်ပေးထားသည့် ငွေကျပ်ဘီလီယံ ၁၅၀ မှ ငွေကျပ် ၁၀ ဘီလီယံ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၆၀ ဘီလီယံကို ပြန်လည်ပေးဆပ်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ၊ ချေးငွေအရင်း ပြန်လည်ကောက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့များမှ ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေ၊ ချေးငွေသက်တမ်း ၃ နှစ်ပြည့်မြောက်ပြီးသည့် လုပ်ငန်းရှင်များမှ ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်မှုအခြေအနေ၊ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘာဝ၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍမှ လုပ်ငန်း ၈၇၃ ခုအနေဖြင့် အတိုးများအား



ကာလစေ့ရောက်သည့်နေ့တွင် ပေးဆပ်ထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချေးငွေကို ရည်ရွယ်ချက်အတိုင်း ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိပါက ချေးငွေသက်တမ်း ၂ နှစ် စေ့ရောက်သည့် နေ့မှစ၍ နောက်ထပ်တစ်နှစ် ထပ်မံတိုးမြှင့်ပေးသွားမည့် အခြေအနေတို့ကို ဆွေးနွေးသည်။

ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ လုပ်ငန်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝါဝါမောင်က ချေးငွေစိစစ်ကြပ်မတ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီးအလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေ

ထုတ်ယူထားသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများမှ အတိုးအရင်း ကောက်ခံရရှိမှုနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ ချေးငွေကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များ နှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြဆွေးနွေးသည်။ ယင်းနောက် အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသူများက ကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေ၊ သက်တမ်းစေ့ပြီး ချေးငွေပြန်လည်ကောက်ခံရေး အစီအစဉ်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေတို့ကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အဆင့်မြင့် သံတမန်ရေးရာသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄)နှင့် အခြေခံသံတမန်ရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄၅/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

အဆင့်မြင့် သံတမန်ရေးရာ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄) နှင့် အခြေခံသံတမန်ရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄၅/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်လှစ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန လောကနတ်ခန်းမနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဝန်ခင်းမင်းရာစခန်းမတို့၌ တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပသည်။ (ယာဝုံ)



များမှ တာဝန်ရှိသူများ အငြိမ်းစား သံအမတ်ကြီးများ၊ ဝါရင့်သံတမန်များ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူများ၊ တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခဆရာကြီး/ ဆရာမကြီးများနှင့် သင်တန်းသား / သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ လေ့ကျင့်သင်ကြားပို့ချပေးမည့် အဆင့်မြင့် သံတမန်ရေးရာ

သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ကို နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ရက်သတ္တ (၆)ပတ်ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားသွားမည် ဖြစ်ပြီး အဆင့်မြင့်သံတမန်ရေးရာ သင်တန်းသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်းများသာမက ဆက်စပ်ဝန်ကြီး ဌာနများမှ သက်ဆိုင်ရာ သံတမန်ရေးရာ

တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့်အရာထမ်းစုစုပေါင်း ၃၆ ဦး တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်းသည် ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံး/အဖွဲ့ရုံး/ကောင်စီဝန်ရုံးများတွင် သံရုံးအကြီးအကဲဖြစ်သူ သံအမတ်ကြီးများအား အဓိကအထောက်အကူ ပံ့ပိုးကူညီပေး

နိုင်ရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ သံအမတ်ကြီး (ကိုယ်စား) သံရုံးယာယီတာဝန်ခံအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် အတွက် လည်းကောင်း၊ ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများမှ သက်ဆိုင်ရာသံရုံးများအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် အရာထမ်းများ အနေဖြင့်လည်း သံရုံးလုပ်ငန်း သဘောသဘာဝအား ကြိုတင်သိရှိနားလည်ပြီး နိုင်ငံနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ အခြေခံ သံတမန်ရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၄၅/၂၀၂၄) ကို ရက်သတ္တ (၁၂) ပတ်ကြာ ဖွင့်လှစ်ပို့ချသွားမည်

ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တွင် တစ်ပြိုင်နက်တည်း ဖွင့်လှစ်သည့် အခြေခံသံတမန်ရေးရာ ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၄၅/၂၀၂၄) တွင် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများသာမက သံတမန်ရေးရာနှင့် နိုင်ငံတကာရေးရာများအား စိတ်ပါဝင်စားသော ပြင်ပပုဂ္ဂလိက နယ်ပယ်အသီးသီးမှလေ့လာလိုသူ သင်တန်းသား/ သင်တန်းသူ ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက်ကြမည် ဖြစ်သည်။ သံတမန်ရေးရာ ဘာသာရပ်များ၊ နိုင်ငံတကာရေးရာ ဘာသာရပ်များ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး ဘာသာရပ်များ၊ နိုင်ငံတကာဥပဒေများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များ၊ စီမံညှိနှိုင်းခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအစည်းအဝေးကျင်းပခြင်း စသည့် ဘာသာရပ်များ သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

❖ ရှေ့မှ

တဘက် (မာဇလာ) လွယ်အိတ်၊ လည်ဆွဲပုတီး၊ တောဝက်စွယ်ဖြင့် ပြုလုပ်ထားသည့် ပုတီး၊ ဝါးခွက်၊ ဝါးဘူး၊ ရိုးရာလုံချည်၊ ပုဆိုး၊ လက်ကောက်၊ ရိုးရာအင်္ကျီ ဝတ်စကုတ် စသည့်ရိုးရာအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ရိုးရာပွဲအတွင်း ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ပြီး ရိုးရာပွဲအပြီးတွင်လည်း ပန်ဆောင်မြို့တွင်း၌ ရိုးရာအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသင့်တင့်စွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချသွားမည်ဟု ဒေါ်ကော့ညွန့်(မိ) က ပြောသည်။

ဂျာယော်(ပန်ဆောင်)

ယခုလအတွင်း ပဲတီစိမ်းဈေးနှုန်း အမြင့်ပိုင်းသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

ဇန်နဝါရီလအတွင်း ပဲတီစိမ်းဈေးနှုန်းမှာ အမြင့်ပိုင်းသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြောင်းနှင့် ဈေးကွယ်ညီအခြေအနေမရှိသေးကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပဲခူးရောင်းအဝယ်လုပ်ကိုင်နေသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။

ယခင်လက ပဲတီစိမ်း ဝိသာ ၂၀ ကို ကျပ်ခြောက်သောင်းကျော်ခန့်သာ ပေါက်ဈေး ရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ပဲတီစိမ်း ဝိသာ ၂၀ ကို ကျပ် ၇၂၀၀၀ အထိ ဈေးရရှိနေပြီး ပဲတီစိမ်းဈေး အမြင့်ပိုင်းသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ

ကြောင်း သိရ ပြောသည်။ “အကြောင်း ရင်းကတော့ ပဲတီစိမ်း ရှားတာလည်း ပါတယ်၊ ပဲတီစိမ်း အရည်အသွေးမြင့်တာလည်း ပါတာပေါ့” ဟု သုံးစွဲသူက ပြောသည်။

မြန်မာပဲတီစိမ်းကို ပြည်ပတင်ပို့မှု အနေဖြင့်လည်း သတ်မှတ်ထားသည့် တင်ပို့ရောင်းချလျက် ရှိကြောင်းလည်း ပြောသည်။ “ဒီနှစ်အတိုင်းအတာကတော့ ပဲတီစိမ်းဈေးကလည်း ကျဉ်းအခြေအနေ မရှိဘူး။ ဈေးတက်ပုံပဲ ရှိနိုင်တယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုရင် ပြည်ပတင်ပို့နေတာလည်းရှိတော့ သူတို့ စာချုပ်

ချုပ်ထားတဲ့ တန်ချိန်ကို မပြည့်မချင်း ပဲဈေးက ဆွဲယူနေမှာပဲ” ဟုလည်း သုံးစွဲသူက ဆိုသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဓိကသီးနှံများ အနေဖြင့် စပါး၊ ပြောင်း၊ မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာ၊ ပဲအမျိုးမျိုး၊ ဝါ၊ ကြံတို့ကို စိုက်ပျိုးပြီး တစ်နိုင်လုံး၏ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတွင် ပဲအမျိုးမျိုး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုသည် ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်ပြီး ပဲမျိုးစုံအနေဖြင့် တစ်နိုင်လုံး၏ လယ်ယာထွက်ပစ္စည်း ထွက်ရှိမှု၏ ၃၃ ရာခိုင်နှုန်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိကာ မြန်မာနိုင်ငံ စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည်

ပဲမျိုးစုံ စိုက်ပျိုးရေး ပဲမျိုးစုံစိုက်ကေ၏ ဂျာနယ် မတ်ပဲ၊ ပဲတီစိမ်း၊ ပဲစင်းငုံများ ဖြစ်ပြီး ပဲလွန်း၊ မြေထောက်ပဲ၊ ထောပတ်ပဲ၊ ပဲယဉ်၊ ကုလားပဲ၊ ပဲပုပ်၊ စားတော်ပဲနှင့် အခြားပဲများလည်း စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ လက်ရှိတွင် စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသည့် နိုင်ငံဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ မြန်မာနိုင်ငံမှ တင်ပို့သည့် ပြိုကုန်အများစုသည် လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းများဖြစ်ပြီး ပဲမျိုးစုံသည်လည်း အဓိက ပြိုကုန်တစ်မျိုးဖြစ်ကြောင်းလည်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

MT

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီစာချုပ်စာတမ်းများ ချုပ်ဆိုခြင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ စာချုပ်စာတမ်းများ ချုပ်ဆိုခြင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနရှိ မြေညီထွက်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသီတာဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် မိတ်ဖက်ဥပဒေအဖွဲ့အစည်းမှ ဥပဒေပညာရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



အထောက်အပံ့ဖြစ်စေနိုင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။ ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပေးနိုင်ရန်နှင့် အရည်အသွေး သေချာမှတ်သား နှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်က ပြည့်မီသော ဥပဒေအကြံဉာဏ် ယခုသင်တန်းတွင် အထွေထွေ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနအောက် လေးနိုင်စေရန်အတွက် လည်း စီးပွားရေးဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်း ရှိ ဦးစီးဌာနအသီးသီးတွင် ကောင်း၊ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန စည်းကမ်းချက်များ၊ အစုရှယ်ယာ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော စာချုပ်စာတမ်းများ ချုပ်ဆိုခြင်း၊ အရာရှိများအနေဖြင့် စီးပွားရေး စာချုပ်စာတမ်းများ ချုပ်ဆိုခြင်း လုပ်ဆောင်၊ လွှဲပြောင်းစာချုပ်၊ စာချုပ်စာတမ်းများ စိစစ်ခြင်း နှင့် အခြားစာချုပ်စာတမ်းများ ဖက်စပ်စာချုပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို သိရှိ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များ သည့် အကြောင်းအရာများကို နားလည်ပြီး စီးပွားရေးစာချုပ် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့တွင် အထောက် သိရှိရသည့်အတွက် ယခုသင်တန်း အပိုဖြစ်စေနိုင်ရန်အတွက် လည်း သို့ တက်ရောက်သည့် ဥပဒေ ကောင်းရည်ရွယ်၍ ယခုသင်တန်း သို့ တက်ရောက်သည့် ဥပဒေ

အရာရှိများအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီစီးပွားရေးစာချုပ်စာတမ်း များနှင့် အခြားစာချုပ်စာတမ်းများ ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကိစ္စများကို သိရှိ နားလည်ခြင်းအားဖြင့် မိမိတို့၏ အရည်အသွေးများ ပိုမိုတိုးတက် မြှင့်မားလာစေမည် ဖြစ်သော ကြောင့် ယခုသင်တန်းကို သေချာ မှတ်သား၍ လေ့လာကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြော ကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ) အဆိုပါသင်တန်းသို့ ဥပဒေ ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ သင်တန်း သား/သင်တန်းသူ ၆၀ တက်ရောက် ကြားသိရသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၊ အားကစား ရုံတို့တွင်ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ သတ္တမနေ့ပွဲစဉ်များအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာ အားကစားနည်းများအလိုက် ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင် ကစားကြသည်။



နံနက်ပိုင်းတွင် စားပွဲတင်တင်းနှစ် ဗိုလ်လုပွဲ များကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းရှိ (B) ရုံတွင် ကျင်းပ ရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ၊ အုပ်ချုပ်သူ၊ နည်းပြများနှင့် တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။

တက္ကသိုလ်၊ ဒုတိယဆုကို တောင်ကြီးတက္ကသိုလ်၊ ပူးတွဲတတိယဆုကို မန္တလေးတက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလာ တက္ကသိုလ်တို့ကလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီးတစ်ဦး ချင်းပြိုင်ပွဲတွင် မသဲနန္ဒာစု (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်) က ပထမ၊ မမေသူ (မန္တလေးတက္ကသိုလ်) က ဒုတိယနှင့် မအီရတနာပြေး (ဒဂုံတက္ကသိုလ်) နှင့် မသက်ထက်စံ (တောင်ငူတက္ကသိုလ်) တို့က ပူးတွဲတတိယကို လည်း ကောင်း၊ အမျိုးသားတစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲတွင် မောင်ထက်မြတ်ဟန်ရှိန် (ရတနာပုံတက္ကသိုလ်) က ပထမ၊ မောင်နိုင်ဝေထက် (မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်)

ကဒုတိယ၊ မောင်ညောင်လင်းထိန် (တောင်ငူတက္ကသိုလ်) နှင့် မောင်လင်းအောင် (ရန်ကုန်ပညာရေး တက္ကသိုလ်) တို့က ပူးတွဲတတိယကိုလည်းကောင်း ရရှိကြရာ ဆုများကို ဆရာအတတ်ပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါ်နန်းစိန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသား တာဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလင်းဝင်း၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခ ချုပ် ဒေါက်တာနေဝင်းဦးနှင့် မန္တလေးတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာတင်ထွန်းတို့က ပေးအပ် ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံး အမျိုးသမီး စားပွဲတင်တင်းနှစ် အားကစားသမားဆု မသဲနန္ဒာစု (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်) နှင့် ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးအမျိုးသား စားပွဲတင်တင်းနှစ် အားကစားသမားဆု မောင်ထက်မြတ်ဟန်ရှိန် (ရတနာပုံတက္ကသိုလ်) တို့ကို ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်က ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ် ပေါင်းစုံ စားပွဲတင်တင်းနှစ်ပြိုင်ပွဲ တံခွန်စိုက် ခိုင်းဆုကြီးရရှိသည့် ရတနာပုံတက္ကသိုလ် တင်းနှစ် အားကစားအဖွဲ့ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ညွန့်ဖေက တံခွန်စိုက်ခိုင်းပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ (ဝဲပုံ) ထို့ပြင် တက္ကသိုလ်ပေါင်းစုံ အမျိုးသားပိုက်ကျော် ခြင်း သုံးယောက်တိုက်ပွဲများကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်းရှိ လက်ဝှေ့ရုံတွင်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲများကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားကွင်း (C) ရုံတွင်လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့ကြသည်။ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကိုလည်း ယင်းနေ့ နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည် ဖြစ်ရာ အားကစားဝါသနာရှင်များအနေဖြင့် မည်သူ မဆို အခမဲ့လာရောက်ကြည့်ရှု အားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

* ရှေ့ပိုင်းမှ

အခြားပစ္စည်းများ ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၆၀၉ သန်း၊ မော်တော်ယာဉ်နှင့် မော်တော်ယာဉ်ပစ္စည်းများ ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၇၃၃ သန်း၊ ဆေးဝါးပစ္စည်း များ ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၄၁၆ သန်း၊ ဓာတုဗေဒ ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၄၄၄ သန်း၊ စက်နှင့် စက်ပစ္စည်းများ ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၃၄၃ သန်း၊ တာယာ နှင့် ကျွတ် ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၂၂၉ သန်း၊ တွင်းထွက် (သတ္တုအပူ) ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများ ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၁၈၁ သန်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ် ဖြန့်ဖြူးရေးနှင့် တပ်ဆင်ရေးပစ္စည်း များ ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၁၃၀ သန်းတို့ ဖြစ်သည်။

ငွေလုံနှုန်းအနေဖြင့် ယခုအပတ်တွင် တစ်တတ်လျှင် ၉၈ ဒသမ ၅၂ ကျပ်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ (စီးပွား၊ ကူးသန်း)

ပုဂံဒေသရှိဘုရားများ၌ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဇွန်လတွင် ဇန် ၁၁ ခုလုံး အပြီးဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်မှန်းထား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွား လာရောက်လည်ပတ်မှုများ သည့်ပုဂံဒေသရှိဘုရားများတွင် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန်လတွင် ဇန် ၁၁ ခုလုံး အပြီး ဆောင်ရွက်သွား ရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း သာသနာ ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရှေးဟောင်းသုတေသန နှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာန (ပုဂံဌာန) မှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်သန်းက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘုရား များအပေါ်၌ ပေါက်နေသည့် ပေါင်းမြက်များအပြင် ညောင်ပင်များ၊ လိုဏ်ဂူအတွင်းပိုင်းရှိ ဘုရား၊ ဆင်းတု တော်များ၏ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကိုပါ ဆောင်ရွက် ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၄ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး လက်ရှိကာလ၌ ဧရိယာ သုံးဆယ့် ၁၀၀ ရာခိုင် နှုန်း ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီး ကျန်ဧရိယာ သုံးခုကို ထပ်မံဆောင်ရွက်နေရာတွင် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း ခန့် ပြီးစီးနေပြီဟု သိရသည်။

“ယဉ်ကျေးမှုဒေသကြီးကို အပိုင်း ၁၁ ပိုင်းအဖြစ် ဧရိယာပိုင်းလိုက်တယ်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၄ ရက်ကနေ စပြီးဆောင်ရွက်လာတာ အခုဆိုရင် ဧရိယာ သုံးခုကတော့ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးသွားပြီ။ ကျန်သုံးခု ဆောင်ရွက်နေတာ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ပြီးနေပြီ။ ကျန်တဲ့ဧရိယာ ၁၆ခုကိုလည်း ဆက်ပြီးဆောင်ရွက် သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရည်မှန်းချက်အနေနဲ့ကတော့ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ၆ လပိုင်းမှာ အပြီးဆောင်ရွက်သွားဖို့မှန်းထားပါတယ်” ဟု ၎င်းကပြောကြားသည်။ ဘုရား၊ ဓေတီ၊ ပုထိုး များ၏ ပေ ၂၀ ပတ်လည်ရှိ ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံ များကို အနေနှင့်အယုတ်ဖြစ်စေသည့် အပင်များကို လည်း ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

“ဒီမှာခါတိုင်းနှစ်တွေနဲ့ မတူဘူး။ ရာသီဥတုက ပြောင်းလဲလာတဲ့အခါ မိုးများတော့ ဘုရားတွေပေါ်မှာ အပင်တွေပေါက်တာများတယ်။ အပင်တွေသန့်တယ်။ တစ်ခါရင်ပြီးသွားရင်လည်း အုတ်က အစိုဓာတ်ရှိနေ သေးတော့ အပင်တွေထပ်ပေါက်တော့ ထပ်ရှင်းရတယ်။

အပင်တွေက ရှင်းပြီးသွားလို့ သုံးပတ်၊ လေးပတ်လောက် အတွင်းမှာကို ပြန်ပေါက်တယ်။ ဒီနှစ်မှာဆိုရင် အပြန် ပြန် အလွန်လွန် ရှင်းပေးနေရပါတယ်။ မိုးပြတ်တာ တောင် အုတ်တွေကနေစုပုံယူထားတဲ့ ရေဓာတ်တွေက မကုန်တဲ့အပြင် ဆောင်းဝင်လာတော့ ဆောင်းရဲ့အအေး ဓာတ်နဲ့ထပ်ရိုက်နေသေးတော့ အပင်တွေက ပေါက်အား များတယ်။ ညောင်ပင်တွေဆိုလည်း ဆေးထိုးသတ်ရတာ ပါတယ်” ဟု ၎င်းကဆိုသည်။

ပုဂံဒေသသို့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားဝင်ရောက်မှု များလည်းရှိနေပြီး လမ်းကောင်းမွန်ရေး၊ ဘုရားများကို လည်း ကြည့်ညိသပွားဖွယ်ဖြစ်စေရန် သာသနာရေး နှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ညွှန်ကြားချက်ပေးထားပြီး တိုင်းဒေသကြီးအဖွဲ့ရအဖွဲ့ ၏ ကြပ်မတ်မှုဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်း၍ ရဟန်း၊ သံဃာတော်များ ဦးဆောင်သည့် ဖရဟိတအဖွဲ့ များကလည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ရွှေကြိုလူငယ်မောင်မယ်များ လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်နေမှု ဖိုတိုလစ်သိုပုံနှိပ်စက်ရုံနှင့် စာဆိုဗိမာန်တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ဝက်ပါလမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမည့် ရွှေကြိုလူငယ်မောင်မယ်များ လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်နေမှုကိုလည်းကောင်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ဖိုတိုလစ်သိုပုံနှိပ်စက်ရုံတွင် ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ ပုံနှိပ်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်တွင် တည်ဆောက်မည့် စာဆိုဗိမာန်အဆောက်အအုံ မြေနေရာတို့ကိုလည်းကောင်း သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြမည့် ရွှေကြိုလူငယ်မောင်မယ်များအား တွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောကြားစဉ်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၌ လေ့ကျင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ရွှေကြိုမောင်မယ် များအား သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ အားပေး စကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောကအတွက် အနုပညာရှင်များ အားသစ်လောင်းသည့် နေ့တစ်နေ့ ဟု ပြောလိုပါကြောင်း၊ ရွှေကြိုမောင်မယ် များသည် လူငယ်များဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်က အားကိုးအားထားပြုနိုင် သည့် လူငယ်လူရွယ်များဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ စိတ်ဓာတ်ပိုင်း၊ ကိုယ်ကျင့်တရားပိုင်း ကောင်းမွန်စေရန် ယခုကတည်းက ပြည်ကျင့်ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရက လူငယ်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် လူငယ်

များ ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့ သည် နောင်တစ်ချိန်တွင် အောင်မြင်သည့် အနုပညာရှင်များဖြစ်စေရမည် ဆိုသည့် ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက်များဖြင့် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ရန်လိုသကဲ့သို့ ဥပဒေစည်းကမ်း များကိုလည်း လေးစားလိုက်နာရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ နိုင်ငံကို အကျိုးပြုသည့် နိုင်ငံသားကောင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အချို့ အနုပညာရှင်များသည် အောင်မြင်မှုကို အခွင့်ကောင်းယူ၍ ပြည်သူများအပေါ် မလှပိုင်မကန် ပြုကျင့်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ နိုင်ငံအကျိုး၊ လူမျိုးအကျိုးကို အလေး မထားဘဲ မာန်မာနထောင်လွှားကာ ရပ်တည်လှုပ်ရှားနေမှုများကို တွေ့မြင်နေ ရ၍ လွန်စွာစိတ်မကောင်း ဖြစ်မိပါ ကြောင်း၊ ၎င်းတို့အား သင်ခန်းစာယူ၍ ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာ ကောင်းမွန်ပြီး ရုပ်ရှင်

များ ရိုက်နှိပ်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး စက်ရုံအစည်းအဝေး ခန်းမ၌ စက်ရုံမှူးနှင့် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ပုံနှိပ်ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများအခြေအနေနှင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပုံနှိပ် အရည်အသွေး ကောင်းမွန်ရေးနှင့် သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေများသို့ အချိန်မီ ပို့ဆောင်ရေး ကိစ္စများကို ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။

သည့်စာဆိုဗိမာန်အဆောက်အအုံ သုံးထပ် (RC) ဒီဇိုင်းပုံစံငယ်နှင့် မြေနေရာအကျယ် အဝန်းနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အဆောက် အအုံဟောင်းများ စာရင်းတို့ကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာ နိုင်ငံတွင် ပေါ်ထွန်းခဲ့သော စာပေပညာရှင် များနှင့် စာရေးဆရာများကို အသိအမှတ်ပြု ချီးမြှင့်ရာရောက်စေမည့် စာဆိုဗိမာန် တစ်ခုဆောင်မြင်စွာ ပေါ်ပေါက်ဖြစ်ထွန်း လာစေရန် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက လမ်းညွှန်မှုပြုထားသည့်အတွက် အမြန် ဆုံး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် သွားရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားရန်တို့ကို မှာကြားသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဖိုတိုလစ်သိုပုံနှိပ်စက်ရုံ၌ ကျောင်းသုံးစာအုပ် များ ရိုက်နှိပ်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ဆက်လက်၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာနကိုယ်စား ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေး ဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် ဗိုလ်တထောင်ခရိုင် မင်္ဂလာ တောင်ညွန့်မြို့နယ် ဥယျာဉ်ရပ်ကွက် (မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၈-အေ) ရှိ မြေဧရိယာ ၃၁၁၈ ၀၈၉ ဧကအနက်မှ စာဆိုဗိမာန် အဆောက်အအုံ သုံးထပ် (RC) တည် ဆောက်မည့် မြေဧရိယာ ၂၃၁၈ ၀၈ ဧက မြေနေရာသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ရာ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ဆောက်လုပ် ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုး ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူရေးဆွဲပေးထား သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူသုံးအများဆုံးလူမှုကွန်ရက်ဖြစ်သည့် Tiktok အသုံးပြုကာ ပြည်ပတွင်အလုပ်ရမည်ဆိုပြီး လိမ်လည်မှုများ ရှိလာနေ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူသုံးအများဆုံးလူမှုကွန်ရက်ဖြစ်သည့် Tiktok အသုံးပြုကာ ပြည်ပတွင်အလုပ်ရမည်ဆိုပြီး လိမ်လည်မှုများ ရှိလာ နေကြောင်း အလုပ်သမားအရေးဆောင်ရွက်သူ ဒေါ်မျိုးအေးက ပြောသည်။

Tiktok တွင် သားကောင်နှင့် ခင်မင်အောင်ပေါင်းပြီးနောက် အယုံသွင်းကာလိမ်လည်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ “ကျွန်မ လက်ရှိကိုင်တွယ်ပေးနေတဲ့ Case ဆိုရင် Tiktok မှာ သူတို့ခင်တယ် ပြောတယ်။ ဘယ်လိုခင်တာလဲတော့ မသိဘူးပေါ့။ သူက ပတ်စ်ပို့ လည်းမရှိဘူး။ ပတ်စ်ပို့လုပ်တာကနေစပြီး နောက်ဆုံးဟိုဘက်နိုင်ငံ မှာ အလုပ်လုပ်တဲ့အထိတစ်လျှောက်လုံးကိစ္စကို ပို့တဲ့သူကကျန် မယ်ပေါ့။ ကျွန်တယ်ဆိုတာက ပထမလစာကိုဖြတ်မယ်ပေါ့။ ပထမ လစာ ၁၆ သိန်းရမယ်ဆိုတာကို ယုံကြည်တယ်။ လိမ်တယ်ဆိုတဲ့

လူတွေရဲ့ပစ်မှတ်က ဘာမှမသိတဲ့လူတွေကိုလိမ်တာ။ သိတဲ့လူတွေကို လိမ်လို့မရဘူး” ဟု ၎င်းကဆိုသည်။

ထို့ပြင် အေဂျင်စီဖြင့် ပြည်ပသို့သွားရောက်မည့် အလုပ်သမားများ အနေဖြင့် တရားဝင်အေဂျင်စီများ ဟုတ်မဟုတ်သိရန် လိုအပ်ကြောင်း လည်း ၎င်းကအကြံပြုသည်။ လက်ရှိကာလတွင် ပြည်ပနိုင်ငံသို့ သွားရောက်မည့် အလုပ်သမားများအား တရားမဝင်အေဂျင်စီများ၊ လူလိမ်ပုံစားများက ပစ်မှတ်ထားလိမ်လည်မှုများရှိကြောင်း သိရသည်။

“တချို့ ခုဘိုင်းသွားမယ်ပြောပြီး အိမ်နဲ့ကို ရောက်သွားတာတို့ ရှိတယ်။ အဲ့ဒါတွေကလည်း ဟိုရောက်မှထပ်ဖြစ်တာ။ လိမ်လို့လိမ်မှန်း လည်းမသိကြဘူး။ သူတို့ရဲ့ဗဟုသုတ အားနည်းမှုကြောင့်လို့ ထင်တယ်။ လိမ်တဲ့လူက သားကောင် ရှာတယ်။ ပစ်မှတ်ရှာတယ်။ သူတို့ကိုကြည့်လိုက်တယ်။ ဒီလူတွေကတော့ ဘာမှမသိဘူး လိမ်လို့ ရတယ်” ဟု ဒေါ်မျိုးအေးက ရှင်းပြသည်။

သစ်တော်

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ချွေတာနိုင်သည့် နည်းလမ်းများ

- လူရှိသည့်ဖြစ်စေ၊ မရှိသည့်ဖြစ်စေ၊ အခန်းတွင်း ဝင်ရောက် သည့်နှင့် အအေးဓာတ် ရှိနေစေရန် လေအေးပေးစက်များကို နားချပေါင်းများစွာ ဖွင့်ထားခြင်းက စိတာခများစွာ ကျစေ ပါမည်။
- လိုအပ်ချိန်မှ ဖွင့်သင့်ပါသည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညို့

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်များအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင် ၄၈ ဦးတို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ် ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ကြသည်။



ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းကိုပြသ
ဦးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်၍ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက မာရဝိဇယဘုရားကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ပူဇော်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် အောင်မြင်စွာတည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှု၊ လက်ရှိထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ခေတ်စီစက်ကိရိယာများအသုံးပြု၍ ကျောက်စာရံစေတီတော်များ တည်ထားဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် သာသနာရေးဆိုင်ရာ အခမ်းအနားကြီးများ စဉ်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေ



တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ရန် အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းကို ပြသသည်။
ကျေးဇူးတင်စကားများပြောကြား
ထို့နောက် ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခဲ့မှု လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားပေးမှုများအပေါ် ကျေးဇူးတင်စကားများ ပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကိုမေးမြန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။
ဖူးမြော်လေ့လာကြည့်ညို့
ယင်းနောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံရန်အတွက် အလှူငွေများပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ကြပြီး ဘုရားရှင်ပြင်တော်ပတ်လည်၍ စကျင်ကျောက်များအသုံးပြု၍ တည်ဆောက်ထားသည့် ဂန္ဓကုဋ်၊ မော်ကွန်းတိုက်၌ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ပုံစံငယ်ငယ် ပြသထားမှု၊ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ အဂ္ဂါဗိပတိ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး၊ ကျောက်စာရံစေတီတော်များနှင့် အခြားသာသနိကအဆောက်အအုံများကို ဖူးမြော်လေ့လာကြည့်ညို့ခဲ့ကြသည်။
ထို့အတူ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လူဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တောင်ကုတ်မှ သစ်သားစက်ဘီးကိုတီထွင်ဖန်တီးမှုက အင်တာနက်သုံးသူများကြားတွင် စိတ်ဝင်စားမှုမြင့်တက်နေပြီး အလားတူစက်ဘီးမျိုးကို ထပ်မံဆန်းသစ်ထုတ်လုပ်သွားမည်ဟုဆို

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅
တောင်ကုတ်မှ သစ်သားစက်ဘီးကိုတီထွင်ဖန်တီးမှုက အင်တာနက်သုံးသူများကြားတွင် စိတ်ဝင်စားမှုမြင့်တက်နေပြီး အလားတူစက်ဘီးမျိုးကို ထပ်မံဆန်းသစ်ထုတ်လုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ သစ်သားစက်ဘီးတီထွင်ဖန်တီးသူ ကိုဇော်မင်းထွန်းက ပြောကြားသည်။
လက်ရှိတွင်လည်း အဆိုပါသစ်သားစက်ဘီးကိုစိတ်ဝင်စားမှုရှိနေပြီး ဈေးလားရောက်စုံစမ်းမှုများလည်းရှိနေကာ လတ်တလော၌ ဈေးနှုန်းသတ်မှတ်ထားခြင်းမရှိသေးကြောင်း၊ ဝယ်ယူလိုသူများရှိလာပါက ဝယ်ယူ၏လိုချင်သည့် ပစ္စည်းအနေအထားနှင့် ကုန်ကျစရိတ်အပေါ်မူတည်ပြီး ဈေးနှုန်းသတ်မှတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။ “ဈေးတွေ ဘာတွေ လာရောက်စုံစမ်းကြတာရှိပါတယ်။ အမှာရှင်ရင်တော့ ရောင်းချဖို့အတွက် တီထွင်သွားဖို့ရှိပါတယ်။ ကိုယ်တီထွင်တဲ့ဟာလေးကိုကြိုက်တယ်ဆိုတော့ ဝမ်းသာစရာပဲပေါ့။ အခု ပထမဆုံးတီထွင်လိုက်တဲ့ စက်ဘီးကအိမ်မှာရှိတဲ့သစ်သားနဲ့ လုပ်လိုက်တာဆိုတော့ ကုန်ကျစရိတ်ကိုတော့ တွက်ချက်ထားတာမျိုး မရှိပါဘူး။ လိုအပ်တာလေးတွေ ထပ်ဝယ်ရတာမျိုးပဲရှိပါတယ်။ ဝယ်ယူရှိလာရင်တော့ ဝယ်ယူလိုချင်တဲ့ပုံစံ၊ ကုန်ကျစရိတ်အပေါ်မူတည်ပြီး ဈေးနှုန်းသတ်မှတ်ရမှာပေါ့” ဟု ကိုဇော်မင်းထွန်းက ပြောကြားသည်။
ယခုတီထွင်ထားသည့် သစ်သားစက်ဘီးမှာ ပုံမှန်နှုန်းနှုန်းနှင့်ရုံဖြင့် ပေါ့ပေါ့ပါးပါးစီးနိုင်ရန် တီထွင်ဖန်တီးထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။ ထို့ပြင် လာမည့်ရက်ပိုင်းအတွင်း ယခုတီထွင်ထားသည့် သစ်သားစက်ဘီးပုံစံကိုပင် ဒီဇိုင်းသစ်တစ်မျိုးဖြင့် ထပ်မံဖန်တီးရန် ရှိနေပြီး အဆိုပါစက်ဘီးသစ်တွင် ဝင်ရိုး၌သံထည်ပစ္စည်းသုံးမည်ဖြစ်ပြီး ပိုမိုအကြမ်းခံနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကိုဇော်မင်းထွန်းက ရှင်းပြသည်။
“နောက်ထပ် ၂ ရက်၊ ၃ ရက်လောက်မှာ ဒီဇိုင်းတစ်မျိုးနဲ့ လုံးဝ ပရော်ဖက်ရှင်နယ်ဖြစ်အောင် လူတိုင်းစီးလို့ရနိုင်မယ့် အကြမ်းလည်း ခံနိုင်မယ့် နောက်ထပ်စက်ဘီးကို တီထွင်သွားဖို့ရှိတယ်။ ဒီတစ်ပတ်အတွင်းမှာ နောက်ထပ်ဒီဇိုင်းတစ်မျိုးနဲ့ စက်ဘီးတွေနဲ့ ပြိုင်ပြီးစီးလို့ ရတဲ့ပုံမျိုး ထပ်လုပ်သွားဖို့ရှိတယ်။ အခုစက်ဘီးကျတော့ ဝင်ရိုးတွေမှာ သစ်သားပုံသွင်းထားတာကျတော့ အချို့ကလေးတွေကျတော့ သံထည်ပစ္စည်းတွေသွင်းတာတောင် ကျိုးကျတာဆိုတော့ ဝင်ရိုးမှာ သံဝင်ရိုးလေး ထည့်ပေးမှာပေါ့” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။
၎င်းအနေဖြင့် ၁၂နှစ်သားအရွယ်က ယခုကဲ့သို့ သစ်သားစက်ဘီးကို တီထွင်ခဲ့ဖူးသော်လည်း စီးနိုင်သည့်အဆင့်အထိ မရောက်ခဲ့ဘဲ အသက် ၄၀ ကျော်အရွယ်ရောက်မှ အလုပ်အကိုင်ရှားပါးမှုများကြောင့် အဆိုပါသစ်သားစက်ဘီးကို ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ထပ်မံတီထွင်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။
MT

ညအပူချိန်များ
နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅
ညအပူချိန်များမှာ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် ဇန်နဝါရီလ၏ ပျမ်းမျှအပူချိန်တို့အောက် ၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ် လျော့နည်းခဲ့ပြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)တို့တွင် ဇန်နဝါရီလ၏ ပျမ်းမျှအပူချိန်တို့ထက် ၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ မွန်ပြည်နယ်တွင် ဇန်နဝါရီလ၏ ပျမ်းမျှအပူချိန်တို့ထက် ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တွင် ဇန်နဝါရီလ၏ ပျမ်းမျှအပူချိန်တို့ထက် ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်ပိုခဲ့ကာ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် ဇန်နဝါရီလ၏ ပျမ်းမျှအပူချိန် ခန့်သာ ရှိခဲ့သည်။
ဇိုး/လေ

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ၊ စာစစ်ဌာနများ စနစ်တကျဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး တက်ရောက်

စစ်တွေ ဇန်နဝါရီ ၁၅
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ၊ စာစစ်ဌာနများ စနစ်တကျဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ စစ်တွေ တက္ကသိုလ်၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်တို့မှ ပါမောက္ခ ချုပ်နှင့် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ ပြည်နယ် ပညာရေးမှူးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ တက်ရောက်ကြပြီး ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ များနှင့် ပညာရေးမှူးများက Video Conference စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် က ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို မတ်လ ၁၁ ရက်က စတင်ပြီး ၁၉ ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေးကို တက် ရောက်လာကြသူများအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်စွာ

ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းကြီးစားဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတစ်ခုစီ ပညာရည်ပွဲဖြိုး တိုးတက်မှုကို တိုင်းတာသည့်အခါ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ အောင်ချက်ရာနှုန်း မြင့်မားရေးသည်လည်း အချက်တစ်ချက်အနေဖြင့် ပါဝင်နေခြင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန် လိုအပ်ချက် များကိုလည်း ထောက်ပံ့ကူညီပေးမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်ရာနှုန်း မြင့်မားရေးနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ပညာရေးမှူး ဦးဘထွန်းစိန်က စာစစ်ဌာနများ စနစ်တကျဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လျာထား ချက်များအပေါ် ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများက ရခိုင်အလိုက်တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲကို သတ်မှတ်ထားသော စာစစ်ဌာနများတွင် စနစ်တကျ ဖြေဆိုနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှု



တို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် များက ဖြည့်စွက်အကြံပြု ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်လည်ဆွေးနွေးပေးကာ နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။
နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ လူဝင်မှုကြီး ကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ရခိုင်

ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံးသို့ သွားရောက်ပြီး ဝန်ထမ်း များက EID လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့်အဖွဲ့သည် ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း (မိခါ) တိုက်ခတ်မှု ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ အား အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်နေမှုနှင့် ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ကြပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တင်ထွန်း (ပြန်/ဆက်)

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ဗုဒ္ဓဘာသာကို အထွတ်အမြတ်ထား ကိုးကွယ်တဲ့နိုင်ငံဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အခုလို မြတ်ပုဒ်ရဲ့ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ဖူးမြော်ရတာက ထူးကဲတဲ့လာဘ်တစ်ပါးဖြစ်ပါတယ်

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒဂုံဇာတိရိဖြူနယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဗျာဠိဝိဇ္ဇာတော်တွင် တည်ထားပူဇော်သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ပုဒ်ရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယပုဒ်ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မကျေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်များအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သည့် ဘုရားဖူးအဖွဲ့များသည် ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြရာ အဆိုပါလာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြသူများ၏ စကားသံများကို ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်-

ဦးအောင်ဆန်း
(မကျေးတိုင်းဒေသကြီး မြသလွန်စေတီတော်မြတ်ကြီး ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်)
မာရဝိဇယဘုရားကြီးကို တစ်ခါမှရောက်ဖူးပါဘူး။ အခုမှလာ ရောက်ဖူးမြော်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးကို ရုပ်မြင်သံကြားတွေနဲ့ ဆုံရယ်မိဒီယာတွေပေါ်မှာပဲ မြင်တွေ့ဖူးမြော်ရပါတယ်။ အခုတော့ မျက်မြင်ကိုယ်တွေ့ ဘုရားကြီးရဲ့ ကြီးကျယ်ခမ်းနားစွာ တည်ဆောက် ပူဇော်ထားရှိတာကို တွေ့မြင်ရပါတယ်။ ရည်သံရွှေမာဖွယ်ရာ မြန်မာမှုလက်ရာများကို တွေ့ရတော့ အလွန်အံ့ဩဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ အခုလိုမျိုး ဘုရားကြီး တည်ထားခြင်းအားဖြင့် အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာကို တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ပြသရာလည်းရောက်တဲ့ အတွက် ကောင်းပါတယ်။ ဒီထက်မကလည်း အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာ ပိုမိုတိုးတက်ဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ မာရဝိဇယဘုရားကြီးက ရတနာပုံခေတ်က မြန်မာမှုလက်ရာများကဲ့သို့ တည်ထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒီလိုသာသနာ အဆောက်အအုံများကို ခေတ်စနစ်နဲ့အညီ ခေတ်သစ်နည်းပညာများဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ် ပူဇော်ခြင်းက ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ သာသနာတော်ကို ယုံကြည်ကိုးကွယ်မှုကို ကမ္ဘာကသိအောင် သမိုင်းတင်ကျန်ရစ်စေမယ့် ထင်ထင်ရှားရှား ပြသခွင့်ရတဲ့ သာသနာအဆောက်အအုံ၊ ဘုရားကြီးတစ်ဆူလို ယူဆပါတယ်။ ဒီဘုရားကြီးရဲ့ စီမံခန့်ခွဲတဲ့အပိုင်းတွေကို အတုယူပြီး မိမိတို့တာဝန်ယူထားတဲ့ ဘုရားစေတီမှာလည်း ပိုပြီးတော့ ကြည့်ညိ ဖွယ်ဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်မယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။

လျက်ရှိပါတယ်။ အခုလိုမြင်ရတော့ အင်မတန်အံ့ဩပါတယ်။ “မာရ”ဆိုတာ ရန်သူကို အောင်မြင်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒေဝပုတ္တမာန်၊ ကိလေသာမာန်၊ နန္ဒာမာန် စတဲ့မာန်သည် ရန်ဖြစ်ပါတယ်။ မာရဝိဇယ ဆိုတဲ့ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ဒီလိုမျိုး တည်ထားကိုးကွယ်တဲ့ အတွက်ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်အေးချမ်းမယ့်လက္ခဏာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး သာသနာအဆောက်အအုံတွေ၊ ဂျောတိစာတွေ

ဦးစိုးသွင် (သရက်မြို့ ဆုတောင်းပြည့်ဘုရားကြီးဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ)
ပါတယ်။ အထူးလည်း သဒ္ဓါတရားတွေ ကြည့်နားဖူးများမိပါတယ်။ ကမ္ဘာတည်သရွေ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်နှင့်အတူ မာရဝိဇယပုဒ်ရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီးလည်း အခွန်ရည်တည်တံ့ပါစေလို့ ဆုတောင်း ပါတယ်။
ဦးစိုးသွင်
(သရက်မြို့ ဆုတောင်းပြည့်ဘုရားကြီးဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ)
ကျွန်တော်တို့သရက်မြို့ဆုတောင်းပြည့်ဘုရားကြီး တည်ထားတာ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ရှိပါပြီ။ မာရဝိဇယဘုရားကြီးကို တီခိုက် သတင်းစာတွေမှာပဲ ဖူးမြော်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ အခုတော့ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ဖူးမြော်ရပါပြီ။ စကျင်ကျောက်နဲ့ ထုလုပ်ထားတဲ့ ပုဒ်ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးက ကမ္ဘာမှာလည်း ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး၊



ဦးအောင်ဆန်း



ဦးကျော်သိန်း



ဦးဝင်းဌေး



ဦးစိုးသွင်

ဦးကျော်သိန်း
(မကျေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့ ရှင်ပင်စက္ကနိတ်တော်စေတီမြတ်ကြီးဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ)
မာရဝိဇယဘုရားကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ မဟာဂန္ဓာရဲ့ ဆရာတော်ဘုရားကြီးက ဟောကြားခဲ့တာရှိပါတယ်။ “ဗုဒ္ဓမြတ်စွာသာသနာတော်ကို ကောင်းစွာကြိုတင် မပြုပြင်သော်၊ အမြင်မှိန်မှေးအထင်သေး၍ အရေးဖွယ်ရာ အဖြာဖြာကို အနှစ် ဘာသာပါးဟုသမ္မုတို့ အစစကုန်သည့် ပြတ်ပြတ်ပြန်ပြန်လျှင်” ဟု ဆိုထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့သာသာသနာအတွက် အားလုံးက လည်းပဲ ကြိုတင်ပြီးတော့ သာသနာကို ဒီထက်မက ထွန်းကား လာအောင်၊ သာသနာကိုနီးအောင်လာအောင် လုပ်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့လည်း တာဝန်ရှိသလို အပ်ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်

ကိုလည်း ဖူးတွေ့ရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပြန်သွားတဲ့အခါမှာ မာရဝိဇယဘုရားကြီးရဲ့ အတုယူစရာအားလုံးကို အတုယူပြီး မိမိတို့ တာဝန်ယူထားတဲ့ ဘုရားများကိုလည်း ကောင်းမွန်အောင် လုပ်ဆောင်သွား ပါမယ်။
ဦးဝင်းဌေး
(မင်းဘူးခရိုင် မင်းဘူးစက္ကနိတ် မနန်းရွှေစက်တော်ဘုရားကြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ)
မကျေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ စီစဉ်ပေးမှုကြောင့် မာရဝိဇယ ဘုရားကြီးကို အခုလိုလာရောက်ဖူးမြော်ရတာ အလွန်အင်မတန်မှ ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်မိပါတယ်။ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ၏ အနှစ်သာရဖြစ်တဲ့ ပိဋကသုံးပုံ၊ သုတ်၊ ဝိနည်း၊ အဘိဓမ္မာတရားများ၊ ကျောက်စာများကို ခေတ်မီနည်းပညာသုံးပြီး ထွင်းထုပူဇော်ထားတာကိုလည်း တွေ့ရ ပါတယ်။ ဘုရားကြီးတည်ရှိ စကျင်ကျောက်များ စတင်သယ်ဆောင် လာတာကို တွေ့ကတည်းက ဖူးချင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ လာရောက်ဖူးမြော်ရတဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းသာမိ

အကြီးဆုံးဆိုတဲ့ ဂုဏ်ပုဒ်တွေနဲ့ ထူးထူးခြားခြား တည်ဆောက် ထားတာကို တွေ့မြင်ဖူးမြော်ရပါတယ်။ ဘုရားကြီးကို စပြီးဖူးမြော် ကတည်းက ကျွန်တော်ရဲ့စိတ်ထဲမှာ အားလုံးက စုပေါင်းဆောင်ရွက် ခြင်း၊ စုပေါင်းစေတနာသဒ္ဓါတရား ထက်သန်မှုတွေကိုလည်း တွေ့မြင်ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ဗုဒ္ဓဘာသာကို အထွတ် အမြတ်ထား ကိုးကွယ်တဲ့နိုင်ငံဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အခုလိုမြတ်ပုဒ်ရဲ့ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ဖူးမြော်ရတာက ထူးကဲတဲ့ လာဘ်တစ်ပါး ဖြစ်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးကို မဖူးမြော်ရသေးတဲ့သူများကိုလည်း လာရောက်ဖူးမြော်ကြပါလို့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးမှာ ခေတ်စနစ်နဲ့အညီ ခေတ်သစ်နည်းပညာတွေနဲ့ ဗုဒ္ဓဘာသာ သာသနာတော်အတွက် ကမ္ဘာမှာ မှတ်တမ်းတင်ထိုက်တဲ့ မြန်မာမှု အနုပညာလက်ရာများကိုလည်း ဖူးမြော်တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ဖူးမြော်နိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲနဲ့ တာဝန်ရှိသူများကိုလည်း အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိ ပါတယ်။
သတင်းဓာတ်ပုံ - နိုင်ထွန်း၊ လုံခြုံလှိုင်

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဘဏ္ဍာငွေသုံးစွဲမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

နိုင်ငံတော်က ဝယ်ယူထောက်ပံ့ထားသည့် ဆေးဝါးများကို လူနာများအကျိုးရှိစေရေး ထိထိရောက်ရောက် အသုံးချရန် အဓိကဆေးဝါးများ အခမဲ့ထောက်ပံ့ပေးရန်နှင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် ဆေးကုသစရိတ်ကြောင့် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပသည့် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ဘဏ္ဍာငွေသုံးစွဲမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ဦးစိုင်းက ပြောကြားသည်။ (ယာဝုံ)

အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ဦးစိုင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများနှင့် ဦးစီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

လစဉ်အလှည့်ကျကွင်းဆင်းကုသ အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် မကုန်ဆုံးမီ ပြည်သူ့ဆေးရုံများရှိ ဓာတ်ခွဲခန်း၊ ဓာတ်မှန်ခန်း၊ ခွဲစိတ်ခန်း၊ သားဖွားခန်းများ စံကိုက်ပွဲစည်းပုံဖြစ်စေရန် လိုအပ်သည့် ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန/

ဌာနခွဲများအပါအဝင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ ဥပမာရပ်ကောင်းမွန်စေရန် ယခုဘဏ္ဍာနှစ်မကုန်မီ အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်း ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးသုံးစွဲမှုကို စနစ်တကျဖြစ်စေရန် ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန်၊ အောက်ခြေအထိ အခြေအနေမှန်ကို သိရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအစီအစဉ်ဖြင့် အထူးကုဆေးကုသရေးလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များမှလည်း မိမိတို့အစီအစဉ်ဖြင့် လစဉ်အလှည့်ကျကွင်းဆင်းကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန



ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်း ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးသုံးစွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များသည် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးများက တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

FD-AFoCO Model Forest စီမံကိန်း (AFoCO/015/2020) ၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ (PSC) အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံ၊ အာရှဒေသသစ်တောကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (Asian Forest Cooperation Organization - AFoCO) တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် “သစ်တော မှီခိုနေထိုင်သူများ၏ လူမှုဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သစ်တောထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ဒေသခံပြည်သူအခြေပြု စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ စံပြုသစ်တောတည်ထောင်ခြင်းစီမံကိန်း (FD-AFoCO Model Forest Project)” ၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ (PSC) အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံး အင်းကြင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ယာပုံ) ဦးစွာ သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသောင်းနိုင်ဦးက FD-AFoCO



Model Forest Project စီမံကိန်းကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလအထိ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးခရိုင်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင်များတွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စီမံကိန်း၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် သစ်တောများကို မှီခိုနေထိုင်သူများ၏ လူမှုဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရန်အတွက် သစ်တော ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် ဒေသခံအခြေပြုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ စံပြုသစ်တောများ တည်ထောင်ရန် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယခုအစည်းအဝေးတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ ရန်ပုံငွေသုံးစွဲထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်း လျာထားချက်များနှင့် ရန်ပုံငွေလျာထားချက်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးတင်ပြရာ တက်ရောက်လာသူများ

နတ်တလင်းမြို့ အ.ထ.က(နတ်တလင်း)ကျောင်း၌ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

နတ်တလင်း ဇန်နဝါရီ ၁၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ်၌ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ လူငယ်များ ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက အ.ထ.က (နတ်တလင်း)ကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ) ရှေးဦးစွာ အ.ထ.က(နတ်တလင်း)ကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်လှလှလှက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်လှဝေမြင့်က ဟောပြောပွဲကျင်းပခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နတ်တလင်းမြို့မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် ဆရာဦးရွှေလှိုင်က လူငယ်များ ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်အတွက် အနာဂတ်တွင် လုပ်ဖို့ ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးဖို့ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေး ဆရာအသင်းအဖွဲ့ဝင် လေယာဉ်မှူးကြီး ဦးသိန်းဇော်က လူငယ်ငယ်သွေး အားမာန်မွေးရမည် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း ဟောပြောဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဝေဖန်ဖြေကြား(ပြန်/ဆက်)



ရေကြည်မြို့နယ်၌ ကြိမ်စိုက်ခင်း တည်ထောင်ခြင်းဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ရေကြည် ဇန်နဝါရီ ၁၅

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေကြည်မြို့နယ်အတွင်း ကြိမ်စိုက်ခင်း တည်ထောင်ရန်ကိစ္စရပ်များကို သစ်တောဦးစီးဌာန (မှဝါဒနှင့်စီမံကိန်း) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဖေဖေသည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

အတွင်းရှိ ကြိမ်/ဝါးလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ပုဂ္ဂလိက(သစ်မာ) စိုက်ခင်းလုပ်ကိုင်နေသူများနှင့် မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ MSME လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ကြိမ်/ဝါး အခြေခံလက်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန်အတွက် ဒေသခံလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားပြီး ကြိမ်စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်၊ ဈေးကွက်အတိုင်းအတာ၊ စိုက်ခင်းတည်ထောင်သည့် ကုန်ကျစရိတ်၊ ပုဂ္ဂလိကစိုက်ခင်းတည်ထောင်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် သစ်တောသုတေသနဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ဇော်မိုးတို့က ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဒေသခံလုပ်ငန်းရှင်များက သိလိုသည်များမေးမြန်းရာ ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဈေးကွက် နည်းလမ်းများ

- ရုံးချိန်အတွင်း အလင်းရောက်ဝင်ရောက်နိုင်သော ပြတင်းတံခါးများအား ဖွင့်လှစ်၍ လျှပ်စစ်မီးသီး၊ မီးချောင်းများ သုံးစွဲမှုလျှော့ချရန်။
- လေဝင်နိုင်သော ပြတင်းတံခါးများ ဖွင့်လှစ်၍ လေအေးပေးစက် သုံးစွဲခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်ပန်ကာများ သုံးစွဲခြင်းအား လျှော့ချရန်။
- ရုံးပြန်ချိန်တွင် မလိုအပ်သော လျှပ်စစ်မီးသီးစွဲမှုများ ရှိ/မရှိ သေချာစိစစ်ရန်။

ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅

ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်းက ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် ကော်မတီ၏ အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၂၂-၂၀၂၃) ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်မှစ၍ အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပြီး ပထမခြောက်လပတ် အစီရင်ခံစာကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံးသို့ တင်ပြခဲ့ပြီး



ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအစီရင်ခံစာ ကောက်နုတ်ချက်ကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့်ပြုစုပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပဋိပက္ခအတွင်း လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်ရုံး The Office Of the Special Representation of the Secretary General on Sexual Violence in Conflict (OSRSV-SVC)သို့ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကုလသမဂ္ဂဌာန ညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံး (UN-RCO) မှတစ်ဆင့် ပေးပို့ထားခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယခြောက်လပတ် အစီရင်ခံစာ (မျက်နှာ)ကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး

ကောင်စီရုံးသို့ တင်ပြနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းစဉ်မဟိတ်ဘဲ ပိုင်းဝန်းအကြံပြုချေးနှွေးပေးကြ စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ (ဝဲဝဲ)

ထို့နောက် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က လုပ်ငန်းစဉ်အစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၃) ၏ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၂၂-၂၀၂၃) အကောင်အထည်ဖော်မှု ဒုတိယခြောက်လပတ် အစီရင်ခံစာ(မျက်နှာ) ရေးသားထားမှုကို တင်ပြရာ လုပ်ငန်းစဉ်မဟိတ်ဘဲ များက ပိုင်းဝန်းအကြံပြုချေးနှွေးကြသည်။

အစည်းအဝေးသို့ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ လုပ်ငန်းစဉ်မဟိတ်ဘဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၌ မြန်မာအီလက်ထရောနစ်မဲပေးစက် ရှင်းလင်းပြသခြင်းနှင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြစမ်းသပ်မဲပေးခြင်း ဆောင်ရွက်



မြန်မာအီလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် အသုံးပြုပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြသစဉ်။

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၅

ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၌ မြန်မာအီလက်ထရောနစ် မဲပေးစက် အသုံးပြုပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြသခြင်းနှင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြ စမ်းသပ်မဲပေးခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးသန်းအောင်ကျော်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ နိုင်ငံရေးပါတီ ခြောက်ပါတီမှ ပါတီဝန်ကြီးများမှ တိုင်းဒေသကြီးပါတီကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အမှုဆောင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးသန်းအောင်ကျော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်အရာရှိတို့က ရှင်းလင်းချေးနှွေးပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ တိုင်းဒေသကြီးပါတီကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အမှုဆောင်များက မဲပေးစက်ဖြင့် လက်တွေ့ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ကြသည်။

MEMV စက်ဖြင့် လက်တွေ့စမ်းသပ်မဲပေးခြင်း လုပ်ငန်းကို ယနေ့တွင် စုစုပေါင်း ၄၅၂ ဦးက လက်တွေ့စမ်းသပ်မဲပေးခဲ့ကြပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မိုင်းယောင်းမြို့နယ်၌ လူငယ်စကားပိုင်းပြုလုပ်

မိုင်းယောင်း ဇန်နဝါရီ ၁၅

ရမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယောင်းမြို့နယ်၌ လူငယ်များ ဗဟိုဖွဲ့တိုးတက်ရေးအတွက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး လူငယ်စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်း - ခွဲ (၀၆ကောင်း) ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်က ပြုလုပ်သည်။ လူငယ် စကားပိုင်းတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ခေါ်နန်းပန်က ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ဗဟိုဖွဲ့တိုးတက်ရေး ပြည့်စုံပြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ လူငယ်စကားပိုင်း ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လူငယ်နဲ့ ကြီးပွားရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးဆောင် ဆွေးနွေးကာ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက လူငယ်နှင့် စာရိတ္တ၊ လူငယ်နှင့် ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံရေး၊ လူငယ်နှင့် ရည်ရွယ်ချက် လူငယ်များနှင့် ကျန်းမာရေးစသည့် ခေါင်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ ထွန်းမြင့်လှိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကျောပိုးမှ

(၁၃) ကြိမ်မြောက် ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသည် စိန်စုပုလင်းကို (၁၄) ကြိမ်မြင့် စံချိန်တင် ဆွတ်ခူးထားသည့် ဘာစီလိုနာအသင်းကို လိုက်မီရန် နိုးကပ်လေပြီဖြစ်သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းမှ ဘရာဇီးတိုက်စစ်ကစားသမား ဗင်နိုးစီးယပ်စ်သည် ယခုစတင်အထူးခြေစွမ်းပြသကာ ပွဲချိန် ၃၉ မိနစ်အတွင်း ဟက်ထရစ် ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းအတွက် စတုတ္ထဂိုးကို ရိုဒရီဂိုက သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ဘာစီလိုနာ

အသင်းအတွက် တစ်လုံးတည်း သော ချေပုဂိုးကို အသင်းအဓိကတိုက်စစ်ကစားသမား လီဝမ်ဒေါ့စကောက မြေမကျကန်ချက်ဖြင့် လုပ်ကာ သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၇၁ မိနစ်တွင် ဘာစီလိုနာအသင်းမှ အာရာဂျို နှစ်ဂိုးတစ်ဂိုးဖြင့် ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည့် အတွက် လက်ကျန်ပွဲချိန်များကို တစ်ယောက်လျှော့ပြန်ဆက်လက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရသည်။ ဘာစီလိုနာအသင်းသည် ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းဘက်သို့ တုံ့ပြန်ကစားပုံကောင်းမွန်မှုနှင့် တူရိယေပေါက် တည်မှုမှာ ခုနစ်ကြိမ်အထိ ရှိခဲ့သော်လည်း တစ်ကြိမ်သာဂိုးအဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းက ဂိုးပေါက်တည်မှု ကိုးကြိမ်တွင် လေးကြိမ် ဂိုးအဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းသည် လာမည့်ပွဲစဉ်တွင် ကိုပါဒယ်ရေး ဗဟူးမြိုင်ပွဲ၌ နာမည်ကြီး အက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းက ဝက်သလက်တီကိုမက်ဒရစ်အသင်းသည် ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်က စုပီဗလား ဆီမီဖိုင်နယ်တွင် တွေ့ဆုံထားပြီး ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းက ငါးဂိုး-သုံးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိထားသည်။ အောင်စော်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်အောင် တိုင်းရင်းသားရေးရာကိစ္စရပ်များကို စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညွတ်စွာ ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြား

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၅

တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်အောင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ အခါတွင် သေချာစိစစ်ရန်နှင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အထူးဂရုပြုရန် နိုင်ငံဝန်ထမ်းဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းသစ္စာစီမံခန့်ခွဲမှု (၆)ချက်နှင့် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ကျင့်ဝတ်များကို အလေးထား လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်၊ ဝန်ကြီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်နေသော စီမံကိန်းများကို အားသွန်ခွန်ရှိ ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာ ကိစ္စရပ်များကို စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညွတ်စွာ ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားကာ ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ဘားအံတက္ကသိုလ် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲကျင်းပ

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၅
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံတက္ကသိုလ် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် (၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများ) ပထမနှစ်သင်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကြိုဆိုသည့် မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါတက္ကသိုလ် သို့ နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲတွင် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးက နှိုင်းတော်အတွက် ကရင်ပြည်နယ်အတွက် လက်ဆင့်ကမ်းတာဝန်များကို ထမ်းရွက်နိုင်ရန် အဓိကတက္ကသိုလ်ကြီးမှ တတ်သင့်တတ်ထိုက်သည့် အတတ်ပညာများ၊ သိသင့်သိထိုက်သည့် အသိပညာများကို တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်အောင် လေ့လာသင်ယူပြီး နှိုင်းတော်မှအားထားရမည့် သားကောင်း၊ သမီးကောင်းများ ဖြစ်ကြပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။(ယာပုံ)

အတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို ဘားအံတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်ထံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ဘားအံတက္ကသိုလ် KING နှင့် QUEEN အမည်စာရင်းကို ကြေညာကာ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးရဲလွင်နှင့် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ခင်ဆွေထွန်းတို့က KING နှင့် QUEEN ရရှိသူများကို ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

အားပေးစကားများပြောကြား
ဘားအံတက္ကသိုလ်တွင် ဝိဇ္ဇာဘာသာရပ်ဌာန ရှစ်ခုနှင့် သိပ္ပံဘာသာရပ်ဌာန ခြောက်ခု စုစုပေါင်း သင်ကြားရေးဌာန ၁၄ ခုတွင် အသစ်ဖွင့်လှစ်သည့် အသုံးချဘာသာရပ် နှစ်ခုအပါအဝင် ဘာသာရပ်ပေါင်း ၁၆ ခုကို သင်ကြားပေးနေပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်၏ ပထမနှစ်သင်တန်းတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၄၈၄ ဦး ကျောင်းအပ်နှံပြီး ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံတွင် တက်ရောက်ပညာသင်ကြားကြမည်ဖြစ်ကာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မောင်မယ်သစ်လွင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံ နှုတ်ဆက်၍ အားပေးစကားများ ပြောကြားကြသည်။

အလားတူ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကရင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနသည် ကိုစစ်-၁၉ ရောဂါ ဖျိုးစိတ်အသစ်များအား ကာကွယ်နိုင်ရန်



ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး Pfizer များကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ စုရပ်များခွဲကာ ဦးတည်အုပ်စုများအလိုက် ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တာဝန်ရှိသူများသည် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေး
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ဘားအံ) သုံးထပ်တိုးချဲ့လှူဒါန်းဆောင်ရွက် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ထပ်ဆောင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ကိုယ်တိုင်ကာကွယ် ဆေးထိုးခံယူခဲ့ကြကာ တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ

မှာကြားသည်။
တိုးချဲ့ထိုးနှံပေးသွားမည်
ဘားအံမြို့တွင် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ဘားအံ) သုမေဓာရာမ ကြားတောရကျောင်းတိုက်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးနှင့် မြို့နယ်စုပေါင်းရုံးတို့တွင် စုရပ်များသတ်မှတ်၍ အသက် (၅၀) နှစ်အထက် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ၊ အသက် (၆၅) နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများ၊ အသက်(၁၈)နှစ်နှင့်အထက် နာတာရှည်ရောဂါရှိသူများနှင့် ကိုယ်ခံအားကျဆင်းသည့် ရောဂါရှိသူများ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ဦးစားပေးထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် တိုးချဲ့ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းနောင် ဦးဆောင်သည့် ဌာနဆိုင်ရာများပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅
နေပြည်တော်ကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းနောင် ဦးစီးသည့် ဌာနဆိုင်ရာများ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရန် ယနေ့တွင် နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ကျောက်ဖျာကျေးရွာအုပ်စု ရွာသစ်ကုန်းကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိကြပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။



နွားနှင့် ဝက်များကို ကာကွယ်ဆေးနှင့် အားဆေးများ ထိုးပေးခြင်း၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက ဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်စေရေး တာဝါတိုင်များ တည်ဆောက်နိုင်ရေး တိုင်းတာခြင်း စသည့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ
ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းနောင် ဦးစီးသည့် အဖွဲ့သည် ရွာသစ်ကုန်းကျေးရွာ အောင်ဇေယျာကျောင်းတိုက်၌ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ကျေးရွာခွဲ တာဝန်ခံ၊ ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီး၊ ဌာန

ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်နှင့် အဖွဲ့သည် ရွာသစ်ကုန်းကျေးရွာ အောင်ဇေယျာကျောင်းတိုက်ဆရာတော်ထံ ဆန်းဆီ၊ ဆေးဝါး၊ သက်န်း၊ ခေါင်းအုံး၊ စောင်နှင့် လျှို့ဝှက်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လျှူဒါန်းခြင်း၊ ကျေးရွာနေ ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခြင်း၊ ဆရာ ဆရာမနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း၊ စာရေးကိရိယာများပေးအပ်ခြင်း၊ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် စားသောက်ကုန်ဆေးဝါးများကို ထောက်ပံ့ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဒေသတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုသည့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်စေရေးတို့ကို တင်ပြကြရာ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးမည့် အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးကြပြီး

ရွာသစ်ကုန်းကျေးရွာ ကျေးရွာခွဲတာဝန်ခံက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားကာ နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်က နံရိုးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်နှင့် အဖွဲ့သည် အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်း အသစ်တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ပညာသင်ကြားနေကြသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများကို စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးဝေ၍ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် ကျောင်းဆရာ ဆရာမများကို ထောက်ပံ့ပေးမှုများ ပေးအပ်သည်။

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြုလုပ်ပေး
ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်သည် ကျောက်ဖျာကျေးရွာရှိ ဒေသခံ သက်ကြီးရွယ်အိုများကို နေပြည်တော်ကုသရေးဦးစီးဌာန နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ပေးနေမှုနှင့် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ပန်းခင်းစီမံချက် (၂)ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ပြုလုပ်ပေးမှုတို့ကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ယီမင်နိုင်ငံရှိ ဟူသီအဖွဲ့က ပစ်လွှတ်လိုက်သော သင်္ဘောဗျက်ဒုံးကျည်ကို အမေရိကန်ရေတပ်က ကြားဖြတ်ပစ်ချ

ဆာနား ဇန်နဝါရီ ၁၅
အမေရိကန် ရေတပ်တိုက်ခိုက်ရေးသင်္ဘောဗျက်ဒုံးကျည် ယီမင်နိုင်ငံရှိ ဟူသီအဖွဲ့က ပစ်လွှတ်လိုက်သော သင်္ဘောဗျက်ဒုံးကျည် တစ်စင်းကို အမေရိကန် ရေတပ်က ပစ်ချနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက ထုတ်ပြန်ချက်တွင် အမေရိကန် ဗဟိုဌာနချုပ်က ပြောသည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့် က ပင်လယ်နီတောင်ပိုင်းတွင် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်နေ သော အမေရိကန်ရေတပ်ဗျက်ဒုံးကျည်ဟူသီအဖွဲ့က ပစ်လွှတ်လိုက်သော သင်္ဘောဗျက်ဒုံးကျည်ကို အမေရိကန်တိုက် လေယာဉ်က ဟိုဒိုင်ဒါ ကမ်းရိုးတန်းအနီးတွင် ကြားဖြတ်ပစ်ချနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရှိသူ မရှိကြောင်း ဗဟိုဌာနချုပ်က ပြောသည်။

အမေရိကန်-ဗြိတိန်ရေကြောင်း မဟာမိတ်အဖွဲ့၏ စစ်လေယာဉ် တစ်စင်းက ဟိုဒိုင်ဒါဆိပ်ကမ်းမြို့ မြောက်ပိုင်းရှိ အဖွဲ့စခန်းတစ်ခုကို တိုက်ခိုက်ခဲ့ ကြောင်း ဟူသီအဖွဲ့က ပြောသည်။ သို့သော်လည်း အမေရိကန်တာဝန်ရှိသူများက အဆိုပါစွပ်စွဲချက်ကို ငြင်းဆိုထားသည်။

အောက်တိုဘာ ၇ ရက်တွင် အစွရေး-ဟားမားစ် တို့အကြား ပဋိပက္ခ စတင်ဖြစ်ပွားမှုနောက်ပိုင်း ပင်လယ်နီတွင် ၎င်းတို့၏ တိုက်ခိုက်မှုများကို ဟူသီ အဖွဲ့က အရှိန်မြှင့်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ တိုက်ခိုက်မှု များသည် ပဋိပက္ခအဆုံးသတ်ရေးအတွက် အစွရေး ကို ဖိအားပေးရန်အလို့ငှာ အစွရေးနှင့် ဆက်သွယ်မှုရှိ သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းသုံး သင်္ဘောများကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းတို့က ပြောသည်။



လာအိုနိုင်ငံ၌ ခရီးသွားများနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကိုဆွဲဆောင်ရန်မျှော်မှန်း

ဗီယန်ကျင်း ဇန်နဝါရီ ၁၅
လာအိုနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဟွာဖန် ပြည်နယ်သည် "Visit Laos Year 2024" အတွင်း ခရီးသွားများနှင့် ပြည်နယ်အတွင်း စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ထူထောင်ရန် စိတ်ဝင်စားသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ များကို ပိုမိုဆွဲဆောင်နိုင်ရန် မျှော်မှန်းလျက်ရှိသည်။



လာအိုနိုင်ငံ မြို့တော် ဗီယန်ကျင်းရှိ ညနေပတ်ဝန်းကျင် ခရီးသွားများ လာရောက်လည်ပတ်သည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ခမ်းဖိန်းစားဆွန်ဖိန်းက "လာအို ယဉ်ကျေးမှု သဘာဝနှင့် သမိုင်း၏ သုခဘုံ" "Visit Laos Year 2024" ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ဟွာဖန်ခရီး သွားလာရေးအစီအစဉ်စတင်ခြင်း အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် တွင် ကျင်းပသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်က ဟွာဖန်ပြည်နယ်သို့ ခရီးသွား ၄၅၀၀၀ ထက်မနည်း လာရောက် လည်ပတ်ခဲ့ပြီး ဝင်ငွေအမေရိကန်

ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၅ သန်းရရှိခဲ့ ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဟွာဖန် ပြည်နယ်သည် မြို့တော် ဗီယန်ကျင်း၏ အရှေ့ မြောက်ဘက် ၃၀၀ ကီလိုမီတာခန့် တွင် တည်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ချယ်ရီ ပန်းများနှင့် မက်မွန်ပင်များက

ခရီးသွားများကို ဆွဲဆောင်လျက်ရှိ ပြီး လာအိုနိုင်ငံ ဟွာဖန်ပြည်နယ်ရှိ မက်မွန်ပန်း ပွဲတော်မှာ နှစ်စဉ် လူပေါင်း ၂၀၀၀၀ ဝန်းကျင်ခန့် လာရောက် လည်ပတ်ကြောင်း ပြည်နယ် သတင်းအချက်အလက်၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ခရီးသွားလာရေး

ဂျပန်နိုင်ငံ ငလျင်ဒဏ်သင့်ဒေသ၌ ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်းများ ရာသီဥတုဆိုးရွားမှုကြောင့် အခက်တွေ့နေ

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၁၅
ဂျပန်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း၌ နှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် အင်အားအလွန်ပြင်းထန် သော ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားပြီးသည်မှာ ရက်သတ္တ နှစ်ပတ်ရှိလာပြီ ဖြစ်ပြီး လူပေါင်း ၂၂၂ ဦး သေဆုံးကြောင်းနှင့် ၂၂ ဦး ပျောက်ဆုံးနေဆဲ ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ရှာဖွေရေးဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသော် လည်း ရာသီဥတုဆိုးရွားမှုကြောင့် အခက်အခဲ ကြုံတွေ့နေကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် ၎င်းတို့သည် မြေပြိုကျမှုဖြစ်ပွားသည့် နေရာများ တွင် ပျောက်ဆုံးနေသူများကို ရှာဖွေရန်အတွက် အကြီးစားစက်ပစ္စည်း ကိရိယာများကို အသုံးပြုသွားရန် စီစဉ်နေသည်။ လူပေါင်း ၁၆၀၀၀ ကျော် နေထိုင်လျက်ရှိသော ဘေးလွတ်ရာပြောင်းရွှေ့နေရာ အများ အပြားတွင် သောက်သုံးရေနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြတ်တောက်နေလျက် ရှိသည်။

ရက်သတ္တနှစ်ပတ် ကြာမြင့်သည့်တိုင် အလုံးစုံပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု အတိုင်းအတာကို မသိရသေးပေ။ အသက်ရှင်လွတ်မြောက်သူများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများကို ပြန်လည် ထူထောင်ရန် စီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်က

ဆူဒန်နိုင်ငံ၌ ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် နေရပ်စွန့်ခွာသူ ၇ ဒသမ ၄ သန်းကျော်ရှိ

ခါတွန် ဇန်နဝါရီ ၁၅
ဆူဒန်နိုင်ငံ၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီလမှစကာ ဆူဒန် လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့ (အက်စ်အေအက်စ်)နှင့် အာအက်စ်အက်စ်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အကြား တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် လူပေါင်း ၇ ဒသမ ၄ သန်းကျော် ပြည်တွင်း ပြည်ပသို့ နေရာပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေး ရုံး(အိုစီအိတ်ချ်အေ)က ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်က ပြောကြားသည်။

ဖြစ်ပွားမှုမြင့်တက်ခြင်းကြောင့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုလိုအပ်ချက်များ သိသိသာသာတိုးလာ ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၄ ဆူဒန်လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု လိုအပ်ချက်များနှင့် တုံ့ပြန်မှုစီမံချက်အယူခံမှာ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်အထိ ၃ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းသာ ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအေဂျင်စီက ပြောကြားသည်။

ဆူဒန်နိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဧပြီ ၁၅ ရက်မှစကာ ဆူဒန်လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့(အက်စ်အေအက်စ်) နှင့် အာအက်စ်အက်စ်အဖွဲ့အကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ယခုအချိန်အထိ လူပေါင်း ၁၂၀၀၀ ကျော်သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးရုံးက ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ



ဘရာဇီးနိုင်ငံ ရီယိုဒီဂျနေယိုး၌ မုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးမှုများကို တွေ့ရစဉ်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံ ရီယိုဒီဂျနေယိုးမြို့၌ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၁ ဦးထက်မနည်းရှိ

ဆော်ဂိုလို ဇန်နဝါရီ ၁၅
ဘရာဇီးနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်း ရီယိုဒီဂျနေယိုးမြို့တွင် မကြား သေးမိက တိုက်ခတ်သည့် မုန်တိုင်းကြောင့် ရေကြီးမှုနှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားသဖြင့် လူ ၁၁ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး ကြောင်း ဒေသတွင်း အာဏာပိုင် မှုကြောင့် ရာနှင့်ချီသည့်ပြည်သူ

ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ မုန်တိုင်းမှာ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်အစောပိုင်းက မြို့တော် မြောက်ပိုင်း ဒေသများအပြင် အနီးအနားရှိ နီတာဂို၊ ဒူကီဒီကာ ဆက်၊ ဘယ်ဖိုရော့စီနှင့် စီရီ ဂျိုးဒီ မာရီတိုမြို့တို့တွင်လည်း တိုက်ခတ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရေကြီး ကြောင့် သေဆုံး ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရကြောင်း မီးသတ် ဌာနက ပြောသည်။ မြို့တော်ဝန် အကွာဒိုပျစ်က ရေကြီးမှုကြောင့် ဘေးသင့်ပြည် သူများကို စောင့်ရှောက်ရန် အရေးပေါ် အခြေအနေတစ်ရပ် ကြေညာခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ

ပန်းမုန့်လာပွင့်(ခေါ်)ပန်းဂေါ်ဖီဈေးကောင်းမွန်သဖြင့် တောင်သူများအကျိုးအမြတ်ရရှိ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ညောင်ဖြူပင်၊ သစ်ဆိမ့်၊ ထန်းတော၊ နဂါးတွင်းစသည့် ကျေးရွာများသည် ဥယျာဉ်မြေ ဖြစ်ပေါ်နေပြီး စိုက်ပျိုးခြင်း လုပ်ငန်းများကို အဓိကထား လုပ်ကိုင်လျက်ရှိရာ တောင်သူများ အနေဖြင့် ပန်းမုန့်လာကို စက်တင်ဘာနှင့် အောက်တိုဘာလဆန်းတွင် ပျိုးထောင်၍ ၃၅ ရက်သားတွင် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး ရက်ပေါင်း ၉၀ ခန့်အကြာတွင် စတင်ခူးဆွတ်ရကြောင်း သိရသည်။



လုပ်မှု ကုန်ကျစရိတ်များအနေဖြင့် အပေါ်အင် တစ်ဧကလျှင် စုစုပေါင်း ကျပ် ရှစ်သိန်း ကုန်ကျပြီး သွင်းအားစုနှင့် လုပ်သားခများ ဈေးနှုန်းအနေဖြင့် ပန်းမုန့်လာ

အရွယ်အစားပေါ် မူတည်၍ တစ်ပွင့်လျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀-၂၀၀၀ ခန့်အထိ ရောင်းချကြောင်း၊ ဈေးကွက်အနေဖြင့် ပွဲစားများက ကျေးရွာများအထိ လာရောက်ဝယ်ယူမှုများရှိသည့်အပြင် မြို့ပေါ်ပွဲရုံများနှင့် ရန်ကုန်၊ မန္တလေးမြို့ကြီးများအထိပါ တင်ပို့ရောင်းချ လျက်ရှိရာ ဝင်ငွေအနေဖြင့် ကျပ် ၁၅ သိန်းခန့်ရရှိကာ အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် ကျပ် ခုနစ်သိန်းခန့် ရရှိသည့်အတွက် တောင်သူများ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ DOCA(စစ်ကိုင်း)

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ပို့ကုန်ဒေါ်လာ ၁၅ ဒသမ ၂၇၅ သန်း၊ သွင်းကုန် ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၀၈၅ သန်း စုစုပေါင်း ဒေါ်လာ ၁၆ ဒသမ ၃၆၀ သန်းဖြင့် ၈၃ ဒသမ ၈၉၇ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ကုန်သွယ်မှု လျာထားချက်မှာ ပို့ကုန် ဒေါ်လာ ၁၇ ဒသမ ၀၀၀ သန်းနှင့် သွင်းကုန် ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၅၀၀ သန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ဒေါ်လာ ၁၉ ဒသမ ၅၀၀ သန်း ဖြစ်သည်။

ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်အထိ အမှန်ကုန်သွယ်မှုမှာ ပို့ကုန် ဒေါ်လာ ၁၅ ဒသမ ၂၇၅ သန်း၊ သွင်းကုန် ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၀၈၅ သန်း စုစုပေါင်း ဒေါ်လာ ၁၆ ဒသမ ၃၆၀ သန်းဖြစ်သဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလျာထားချက်အပေါ် ၈၃ ဒသမ ၈၉၇ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ကံပိုင်တည်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်အထိ ပို့ကုန်ပိုင်းတွင် အဓိကပို့ကုန်ဖြစ်သည့် ဖော်သျှင်ကုန် ၄၁၅၀၀၊ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၁၄ ဒသမ ၃၀၆ သန်း၊ ဖရဲသီး ၃၂၅ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၀၄၈ သန်း၊ မြေပဲဆန် ၃၄ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၀၃၇ သန်း၊ နှမ်းနက် ၃၃၆ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၄၆၄ သန်း၊ ရော်ဘာ ၁၀၅ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၁၄၅ သန်း၊ ငရုတ်သီး ၂၈၂ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၁၈၂ သန်း၊ ဆန် တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၀၈၀ သန်းနှင့် ရွှေဖရုံသီး တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၀၂၂ သန်း တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

သွင်းကုန်ပစ္စည်းများမှာ သံပြား၊ သံပိုက်၊ မြက်ခင်းတူ၊ ပန်းသီး၊ လိမ္မော်သီး၊ ကြော်ပြားနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများဖြစ်ပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ပစ္စည်း ၂၆၀ ဒသမ ၆၄ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၂၆၉ သန်း၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း ၅၅၆ ဒသမ ၆၀ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၃၉၂ သန်းနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ၆၅၉ ဒသမ ၈၀ တန်ဖိုး ဒေါ်လာ ၀ ဒသမ ၄၂၀ သန်းတို့ တင်သွင်းနိုင်ခဲ့သည်။ DOT (ကံပိုင်တည်)

မုံရွာမြို့နယ်ထွက်ကွမ်း ဈေးကောင်းရရှိ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်၌ ကွမ်းကို အိမ်ခြံဝင်း အတွင်း တစ်နိုင်တစ်ပိုင်အနေဖြင့် စိုက်ပျိုး ဆောင်းစိုက်

လည်းကောင်း၊ အပိုင်ငွေရရှိရန် အတွက်လည်းကောင်း စိုက်ပျိုး ကြကြောင်း၊ ကွမ်းကို ဆောင်းစိုက် နှင့် မိုးစိုက်ပွဲ၌ နှစ်မျိုးခွဲ၍ စိုက်ပျိုးကြရာ မိုးစိုက်သည် ပိုးကျ လွယ်သည့်အတွက် အနည်းငယ်သာ စိုက်ပျိုးကြပြီး ဆောင်းစိုက်ကိုသာ ပိုမိုစိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။ မုံရွာမြို့နယ်၌ ဖြစ်ပေါ်နေသော ကွမ်းဈေးနှုန်းများအနေဖြင့် အရည်အသွေးအပေါ် မူတည်၍ ဒီဇင်ဘာလ နောက်ဆုံးပတ်တွင် ကွမ်း တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၁၀၀၀-



ဆောင်းနေကြာနှင့် ဆောင်းမြေပဲသီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုအခြေအနေ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကံမမြို့နယ်တွင် တောင်သူများ သွင်းအားစု အမှန်တကယ် သုံးစွဲမှုရှိစေရေး၊ အရည်အသွေးပြည့်မီသည့် သီးနှံများအထွက်နှုန်းကောင်းမွန်စွာ ရရှိစေရေး၊ ထွက်ရှိလာသည့်သီးနှံများကို အစုအဖွဲ့စနစ်ဖြင့် ရောင်းချနိုင်ရေးရည်ရွယ်၍ ဆီထွက်သီးနှံများဖြစ်သော ဆောင်းနေကြာ ၆၃၂ ဧကနှင့် ဆောင်းမြေပဲ ၄၆၃၁ ဧကကို စိုက်ပျိုးရန်လျာထားလျက်ရှိရာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ ဆောင်းနေကြာ သီးနှံ စိုက်ဧက ၃၃ ဧကနှင့် သီးနှံပဲစိုက် ဧက ၂၁၁၁ ဧက စုစုပေါင်း စိုက်ပျိုးပြီးဧက ၃၂၄၄ ဧကနှင့် ဆောင်းမြေပဲ ၅၂၃၇ ဧကကို ဆောင်မြင်စွာ စိုက်ပျိုးပြီးဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ကံမမြို့နယ် ကျေးရွာအုပ်စု ၅၄ အုပ်စုအတွင်းရှိ မိမိသော်ကျေးရွာအုပ်စု ဓမ္မသော်ကျေးရွာတွင် ဆောင်းနေကြာသီးနှံဧက ၃၉၃ ဧက စိုက်ပျိုးအောင်မြင်မြင်ထွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ DOCA (မကွေး)

၁၅-၁-၂၀၂၄ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါး ဈေးနှုန်းများ ရေတွက်ပုံ(ကျပ်)

Table with columns for Region, District, and various commodity prices (Rice, Oil, etc.) in Kyats. Includes a header row for 'စားဖိုဆောင်သုံး (တစ်ပိဿာ)' and 'အသား ငါး (တစ်ပိဿာ)'.

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၉၄၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆ သိန်းကျော်နှင့် ဘိန်းဖြူ ၁၀၀ ကီလိုကျော် ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၉၄၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆ သိန်းကျော်နှင့် ဘိန်းဖြူ ၁၀၀ ကီလိုကျော် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (ဈ)ရပ်ကွက်၊ ၅၂x၅၃ လမ်းကြား၊ ၁၃၉(A)လမ်းရှိ ဂိုဏ်းတိုက်တွင် အရရှာဖွေရာ ဆာဦးနှင့် မိုင်းအိုက် ကျင့်တို့ နှစ်ဦးအား စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၁ ဒသမ ၁ သိန်း၊ ပလတ်စတစ်ဆပ်ပြာခွက် ၉၂၄၀ ဖြင့် ထည့်လျက် ဘိန်းဖြူ ၉၂ ဒသမ ၄ ကီလိုနှင့်အတူ ဖမ်းဆီး

ရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၉ ရက် ည ၈ နာရီတွင် ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် ကန်သာယာရပ်ကွက်၅၈ အလမ်းနှင့် ၁၅၅ လမ်းထောင့်နေ လှသိန်းကို ဘိန်းဖြူ ၄ ဒသမ ၄ ကီလိုနှင့် လှသိန်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် အုန်းချောကျေးရွာ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်ရှိ ဟိန်းလတ်

နှင့် မအေးအေးအောင်တို့၏ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးခြံမှ ဘိန်းဖြူ ၄ ဒသမ ၄ ကီလိုနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆ သိန်းကျော်လည်းကောင်း ဆက်လက်ဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်းဒေသကာလ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၉၄၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆ ဒသမ ၁ သိန်း၊ ဘိန်းဖြူ ၁၀၀ ဒသမ ၂ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း၊ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ သိမ်းဆည်းရမိ ဘိန်းဖြူနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများကို ရှမ်းပြည်နယ်မှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးသို့ သယ်ဆောင်ပြီး ယင်းမှတစ်ဆင့် ကချင်ပြည်နယ်သို့ ဆက်လက်သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသဖြင့် ၎င်းတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိပြီး ကွင်းဆက်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဆက်လက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



3MA Kick Boxing နှင့် MMA ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅ - ANS မှစီစဉ်ကျင်းပမည့် 3MA Kick Boxing နှင့် MMA ပြိုင်ပွဲများကို ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ANS FIGHT ZONE ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ရွှေလင်းဗန်းစက်မှုဇုန်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် Kick Boxing တွဲဆိုင်းခြောက်ဆိုင်းနှင့် MMA တွဲဆိုင်းခြောက်ဆိုင်း စုစုပေါင်းတွဲဆိုင်း ၁၂ ဆိုင်းပါဝင်ပြီး Kick Boxing တွဲဆိုင်းများတွင် ကောင်းကောင်း(Dojo 9)နှင့် Ten(YMA)၊ ဇော်ဇော်(ထီလာသား)နှင့် သားကြီး(KCK မြစ်ကြီးနား)၊ မေမေ(VMCA)နှင့် သူရ (Burma Lethwei Club)၊ လကပေါ(ရိုးရာကျား)နှင့် မြင့်မြတ်ဟိန်း(လုံးချော)၊ လွင်ထက်(ရန်ကြီးအောင်)နှင့် ထက်စေလ(Warriors)၊ နိုင်ဝင်းထွန်း(Top Lethwei Club)နှင့် Luke(ဝမ်းချူးကလပ်)တို့ ပါဝင်ထိုးသတ်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ထို့အတူ MMA တွဲဆိုင်းများတွင် ကျော်ဝေယ(Eagle)နှင့် ဝင်းလှိုင်ထွန်း(Golden Tiger)၊ အထွန်းဘွား(Warriors)နှင့် မိုးချမ်း(ကျားရိုင်းမာန်)၊ ဇော်ဇော်(The Garage Lethwei)နှင့် မြတ်သူ(ကျားဘုရင်)၊ နေနေနော်(Python)နှင့် ဟိန်းသန့်(လုံးချော)၊ ဝဏ္ဏ(Ray Club)နှင့် ကျားလေး(ကျားရိုင်းမာန်)၊ တာကပေါ(မော်ဘီ)နှင့် ဒန်းဒန်း(KCK မြစ်ကြီးနား)တို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲများယှဉ်ပြိုင်မည့်နေ့ရက်တွင် ANS Facebook Page၊ Tangboe Facebook Page နှင့် ANS Official YouTube တို့မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အာကာခိုက်

အာရှဖလားပြိုင်ပွဲအဖွင့်ပွဲစဉ်တွင် ဘာရိန်းကို တောင်ကိုရီးယား ဂိုးပြတ်အနိုင်ရ

အာရှဖလားပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (C) ပွဲစဉ် (၁) မှ တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဘာရိန်းအသင်းပွဲစဉ်ကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီက ကာတာနိုင်ငံ ဒိုဟာမြို့ရှိ အယ်ဆတ်ဒီအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ တောင်ကိုရီးယားအသင်းက သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ တောင်ကိုရီးယားအသင်းသည် အဆိုပါ အုပ်စုတွင် ဘာရိန်း၊ ကျော်ဒန်၊ လေလေးရှားအသင်းတို့နှင့် တစ်အုပ်စုတည်း ကျေရာကလျက်ရှိသည်။ တောင်ကိုရီးယားအသင်းသည် ပြိုင်ဘက် တောင်ကိုရီးယားအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည့် ဘာရိန်းအသင်းကို ပွဲချိန်တစ်လျှောက် ခြေစွမ်း ဖြစ်သည်။

အာရှဖလားပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်ကာတာနိုင်ငံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်အထိ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲ၏ လက်ရှိချန်ပီယံမှာ ကာတာအသင်းဖြစ်ပြီး အသင်းပေါင်း ၂၄ သင်းဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခုပြိုင်ပွဲမှာ ၂၀၂၃ အာရှဖလားပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ အပူချိန်မြင့်မားမှုနှင့် ကာတာအသင်းအနေဖြင့် ၂၀၂၃ ကွန်ကာကပ်စ်ရွှေဖလားပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်မှုကြောင့် အာရှဖလားပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်အထိ ပြောင်းရွှေ့ကျင်းပခြင်း ဖြစ်သည်။ အောင်ဇော်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၅၄ ဦး တွေ့ရှိ

(၁၅-၁-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၇-၁-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၄-၁-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ဆေးပေါင်း (၁၅,၂၃၂) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၅၄) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါ ပိုတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၃၅) ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံစာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၆-၁-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၃၉၇	၂၄၇၈
95 Ron	၂၅၀၄	၂၅၈၇
HSD (500 ppm)	၂၄၄၅	၂၃၉၉
HSD (50 ppm)	၂၃၁၃	၂၃၈၉
HSD (10 ppm)	၂၃၂၁	၂၃၉၇

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၅၂၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၉၃၉၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ပြည့်ဝဆီများကို တတ်နိုင်သမျှလျှော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လှုံးဝရောင်ကြည့်ပါ

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေနှင့်အညီ စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်ရန် အသိပေးကြေညာချက်

၂၀၁၄ ခုနှစ် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအရ ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိတို့ထုတ်ဝေသည့် စာအုပ်စာစောင်ငါးအုပ် သို့မဟုတ် ငါးစောင်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ အဖိုးအခလွတ်ပေးအပ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အဆိုပါစာအုပ် စာစောင်များကို မူပိုင်ခွင့်နှင့် စာအုပ်စာစောင်အုပ်၊ အမျိုးသားစာပေဆုစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီသို့ နှစ်အုပ်နှင့် အမျိုးသားမှတ်တမ်းများ မော်ကွန်း တိုက်ဦးစီးဌာနသို့တစ်အုပ် ပေးပို့လျက်ရှိပါသည်။

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းဥပဒေအရ

ထုတ်ဝေသူသည် မိမိထုတ်ဝေသော ထုတ်ဝေစာ ငါးအုပ် သို့မဟုတ် ငါးစောင်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မူပိုင်ခွင့်နှင့်မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ ပေးပို့အပ်နှံရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ အောက်ဖော်ပြပါ ထုတ်ဝေ သူများသည် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေနှင့်အညီ မူပိုင်ခွင့်နှင့် မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ ပေးပို့အပ်နှံရန် ပျက်ကွက်လျက်ရှိပါသဖြင့် အမြန်ဆုံးပေးအပ်နိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်-

စဉ်	စာအုပ်အမည်	စာရေးသူ	ထုတ်ဝေသူ
၁။	ငွေရှာနည်းစိတ်ပညာ	Dr. Phyo Min Tun	ဦးနေမျိုးညွန့်၊ စာပေလောကစာအုပ်တိုက်
၂။	အလဲအလှယ် (လိုတရနှင့်အခြား ဝတ္ထုတိုများ) စတုတ္ထအကြိမ်	မေတ္တာရှင် (ရွှေပြည်သာ)	ဦးစိုးမြင့် ရွှေပြည်သာစာပေ
၃။	မုန့်တိုင်းကြားက နှင်းဆီနီ	စုဟန်နီ	ဦးအာကာကျော် လမ်းပြကြယ်စာပေ
၄။	အမှောင်နှစ်တွေထဲက သင်ခန်းစာ	စီစီလီယန်	ဦးဝင်းသူရလှိုင် အိပ်မက်အသစ်စာပေ
၅။	ဝတ်မှုနီသစ် ပြေးလမ်းကဗျာများ	မြတ်မိုးလတ်	ဦးသန်းဝင်း ဖွင့်ပန်းသစ္စာစာပေ
၆။	မောင်ကိုကို ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်	မောင်ကိုကို အမရပူရ	ဦးကျော်စင် ကံ့ကော်တီရည်စာပေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် အသစ်လဲယူရန် အသိပေးကြေညာခြင်း

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပုံနှိပ်ခြင်း နှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေ ထွက်ရှိသည့် ၁၀-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှစ၍ ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်း အေဂျင်စီလုပ်ငန်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် များအား ငါးနှစ်သက်တမ်း ခွင့်ပြုပေးခဲ့ ပါသည်။

အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် သက်တမ်း ကုန်ဆုံးပါက နည်းဥပဒေ ၂၁ အရ သက်တမ်း

ကုန်ဆုံးသည့်ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း သတ်မှတ်ပုံစံနှင့်အညီ အခကြေးငွေကျပ် တစ်သောင်းပေးသွင်း၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာနသို့ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် အသစ် လဲယူရန် လာရောက်ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

သက်တမ်းကုန်လွန်သော အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များဖြင့် လုပ်ငန်းဆက်လက် လုပ်ကိုင်ခွင့် မရှိကြောင်းနှင့် သက်တမ်း

ကုန်ဆုံးပြီး လုပ်ငန်းဆက်လက်လုပ်ကိုင်ပါက ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်းဥပဒေအရ အရေးယူခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။

အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါ က ဖုန်း ၀၁-၅၄၄၄၁၃၊ ၀၁-၅၄၄၅၅၂၊ ၀၁-၅၄၄၅၈၃ ၊ iprd.crd.ygn@gmail.com သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅
မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ နှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက်စကားသံများ အား သင်္ဃန်းကျောင်း "ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား" အစီအစဉ်မှ "စုပေါင်းကာကွယ် ကောလာဟလအန္တရာယ်" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်နေ့မှစ၍ ထုတ်လွှင့်တင်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ဖုန်းလွှဲ ၁ နာရီတွင် "လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်းသူများ၏ ဘုရားပုထိုးများဖျက်ဆီးမှုအပေါ် ကန့်ကွက် ရှုတ်ချ" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၉၀၉၉၅၉၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင် နိုင်ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များ နှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များအား လျှို့ဝှက်ပေးထားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြင်းမူမြို့နယ်ထွက် ပဲစင်းငုံများ ဈေးကောင်းရ

မြင်းမူ ဇန်နဝါရီ ၁၅
စစ်ကိုင်းခရိုင် မြင်းမူမြို့နယ်မှ စတင်ထွက်ရှိလာသည့် ပဲစင်းငုံများ တစ်တင်းလျှင်ငွေကျပ် ၁၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချနေကြောင်း သိရသည်။

ပဲစင်းငုံသီးနှံသည် သီးသန့်စိုက်ပျိုးရာမလိုဘဲ ကဆုန်လများတွင် စိုက်ပျိုးသည့် မိုးဦးနှမ်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြေပဲစိုက်ခင်းများတွင် လည်းကောင်း သီးညှပ်အဖြစ် စိုက်ပျိုးလေ့ရှိသဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်အလွန် နည်းပါးသော သီးနှံဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဓိကစိုက်ပျိုးသည့် မျိုးများမှာ မုံရွာရွှေခင်းဂါးမျိုးဖြစ်ပြီး တစ်ဧက တင်း ၂၀ နီးပါးထွက်ရှိကာ ပဲစင်းငုံတစ်တင်းလျှင် လက်ရှိပေါက်ဈေး ငွေကျပ် ၁၃၀၀၀၀ဖြင့် ရောင်းချနေရသဖြင့် တစ်ဧကဝင်ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ ကျော် ရရှိနေကြောင်း မြင်းမူမြို့နယ်ထွက် ပဲစင်းငုံများ တောင်သူဦးသဲမောင်ထံမှ သိရသည်။

မြင်းမူမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ်စိုက်ပျိုးရာသီတွင် ပဲစင်းငုံ ၃၄၆၆၈ ဧကစိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး ယခုချိန်အထိ ၂၀၆၅၈ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကာ ပျမ်းမျှတစ်ဧကလျှင် ၁၇ ဒသမ ၇၅ တင်းထွက်ရှိကြောင်းတာဝန်ရှိသူ ထံမှ သိရသည်။ အောင်စိုးဖေ(မြင်းမူ)

မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်းသို့ စာအုပ်များလှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅
ကျေးရွာနှင့် ရပ်ကွက်များရှိ ကိုယ့်အားကိုးကွယ်စွာ စာကြည့်တိုက် များအတွက် မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့် တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းသို့ သုတေသနစာအုပ် ၅၁၄ အုပ်ကို အလှူဒါန်းများက ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် လာရောက်လှူဒါန်းရာ ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေ က လက်ခံယူပြီး ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည် ပေးအပ်သည်။

ယနေ့လှူဒါန်းသော စာအုပ် များမှာ ရာမညကိုကိုင်း ရေးသား ပြုစုသည့်မှတ်တမ်း အခြားမရှိ မဟာသတိပဋ္ဌာန် မြန်မာပြန်ကျမ်း စာအုပ် ၁၅၀ (တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈ သိန်း)၊ I-Engineering Myanmar Ltd ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများက သုတ/ ရာသီစာအုပ် ၃၄၁ အုပ် (တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅ သိန်း) နှင့် ကမာရွတ်မြို့နယ် သံလွင်လမ်းမှ



ဒေါ်တင်လှိုင် လှူဒါန်းသော (၃၃) က ပြောပြသော ဆရာဝန်ငွေကြေး ကြောင်း စာအုပ် ၂၃ အုပ်တို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက် များ ဖောင်ဒေးရှင်းသည် နိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ ပြည်သူများ စာပေ ဖတ်ရှုပြီး အသိပညာ ဗဟုသုတ တိုးပွားလာစေရန် သုတေသန စာအုပ်များကို ဖောင်ဒေးရှင်း၏ ရန်ပုံငွေဖြင့် နှစ်စဉ်ဝယ်ယူ၍ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ကိုယ့်အားကိုးကွယ် စာကြည့်တိုက်များ ဆောက်လုပ် ရန်ထောက်ပံ့ခြင်း၊ အလှူဒါန်းများ က လှူဒါန်းသော စာအုပ်များကို လက်ခံ ပေးပို့ခြင်းများကို သတင်းစဉ်

တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၌ လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေး

တောင်တွင်းကြီး ဇန်နဝါရီ ၁၅
နိုင်ငံတော်က လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျောင်းစာအပြင် ပြင်ပစာပေဗဟုသုတ များ ကြွယ်ဝစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဘက်စုံထူးချွန်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လူငယ်ရေးရာအသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကို တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနလူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးမိုးမိုးမြင့်က လူငယ်နှင့် ရည်မှန်းချက်၊ လူငယ်နှင့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ရေး၊ လူငယ်နှင့် စာဖတ်ခြင်း၊ လူငယ်နှင့်ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်စသည်တို့ကို အသိပညာပေးဟောပြောပြီး တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မြို့နယ် ပြည်သူ့ စာကြည့်တိုက်တွင် ပြသထားသည့် လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များအား လေ့လာခဲ့ကြ သည်။ ရန်နောင်စိုး(ပြန်/ဆက်)





ဘုရားစေတီပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများကို ဖျက်ဆီးမှုအပေါ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့တွင် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲများပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅
အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ဘုရားစေတီ ပုထိုးများ၊ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များအား ဖျက်ဆီး စော်ကားမှုများအား ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲများကို တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီး၌ ကျင်းပပြုလုပ် လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူခရိုင် ကျွန်းလှမြို့၌လည်း

ကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့၌လည်းကောင်း၊ ကျင်းပပြုလုပ်ကြသည်။
ဦးစွာ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲများသို့ တက်ရောက်လာ ကြသူများသည် သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးမှ ချီတက် စုဝေးကြပြီး သံဃာတော်များနှင့် မျိုးချစ်ပြည်သူ ဦးဆောင်သူများက ဗုဒ္ဓဘာသာအပေါ် ဖျက်ဆီးရန် လုပ်ဆောင်နေမှုများကို ကန့်ကွက်ကြောင်းဟောပြော ကြသည်။

ထို့နောက် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲသို့ တက်ရောက် လာကြသူများက “ဗုဒ္ဓဘာသာကို စော်ကားဖျက်ဆီး နေကြသည့် အကြမ်းဖက်သမားများအား (ဆန့်ကျင် ကြ)၊ စေတီပုထိုးနှင့် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များအား ဖျက်ဆီးနေကြသည့် အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် သာသနာဖျက်များအား (ဆန့်ကျင်ကြ)၊ လူမျိုးရေး ခွဲခြား၊ သာသနာကို စော်ကားဖျက်ဆီးနေသူများအား (ဆန့်ကျင်ကြ)၊ အကြမ်းဖက်အပေးလောက်ကောင်

များအား (အလိုမရှိ)၊ သာသနာဖျက် အကြမ်းဖက် သမားများအား (အလိုမရှိ)၊ ဗုဒ္ဓသာသနာကို ဖျက်ဆီး စော်ကားနေသည့် အကြမ်းဖက်သမားများ (ကျွန်း ပါစေ)၊ စေတီပုထိုး၊ ဆင်းတုတော်များကို ဖျက်ဆီးနေ ကြသည့် အကြမ်းဖက်သမားများ (ကျွန်းပါစေ)” စသည့် ကြွေးကြော်သံများ၊ ဆိုင်းဘုတ်များ ကိုင်ဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဂီတအစည်းအရုံး နာယက ဂန္ထဝင်တေးသံရှင် စည်သူ ဦးမောင်မောင်ကြီး ကြွေလွင့်

ချစ်သူနယ်မြေ၊ အကျည်းတန် ချစ်သူ၊ ကျမကရည် မကြေညာ စတမ်း၊ အချစ်ကို ဘယ်လို ပြောရမယ် စသည့်ထင်ရှား ကျော်ကြားသော မြန်မာသံ တေးသီချင်းများကို သီဆိုခဲ့သူ ဂန္ထဝင်တေးသံရှင် စည်သူဦးမောင် မောင်ကြီးသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် ညနေ ၃ နာရီ အချိန် (အသက် ၉၂ နှစ်အရွယ်) တွင် အလုံမြို့နယ်ရှိ နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်း အရုံး၏ နာယကကြီး တစ်ဦး ဖြစ်ပြီး လူမှုထူးချွန် ပထမဆင့်၊ တတိယဆင့် ဆုများကိုလည်း ရရှိထားခဲ့သူ စည်သူ ဦးမောင် မောင်ကြီးသည် ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်က ကွယ်လွန်သွားခဲ့သည့် ပြည်သူ့ချစ်သော တေးသံရှင် ဒေါ်မာမာအေးနှင့် ခေတ်ပြိုင် အဆိုတော်ကြီးဖြစ်ပြီး ဒေါ်မာ မာအေးနှင့် တွဲဖက်၍လည်း တေးသီချင်းများ သီဆိုခဲ့ဖူး ရာ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပြသသော တီဗွင်မှ ထောင်စုသားသီချင်းမှာ အထူး ထင်ရှားသော တေးသီချင်း တစ်ပုဒ်ဖြစ်သည်။
စည်သူ ဦးမောင်မောင်ကြီး ကို ၁၉၃၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် ဖခင် ဦးခင်စိန်နှင့်

ရုပ်ရှင်နောက်ခံ တေးပေါင်း များစွာကို သီဆိုအောင်မြင်ခဲ့ သော အဆိုတော်ကြီး တစ်ဦးဖြစ် သည်။
စည်သူဦးမောင်မောင်ကြီး၏ အောင်မြင်ကျော်ကြား လူကြိုက် များသော တေးသီချင်းများမှာ “တစ်ခုတည်းသော ရည်မှန်းချက်၊ နှစ်ဆင့်မေတ္တာ၊ နွဲ့နွေး၊ ရွှေညာ ဆီသွားမယ်၊ အကျည်းတန် ချစ်သူ၊ ကွမ်းတောင်ကိုင်၊ မေတ္တာ နုနု စေလာရင်ကွယ်၊ စိမ်းလှည့်၊ အမှိုက်မလေးငှက်ငယ်၊ သစ် ခြောက်ပင်အောက် ပန်းကောက် သူ၊ လှမ်းအိပ်မက်က သံသရာရည်” စသည်တို့ဖြစ်သည်။ စည်သူ ဦးမောင်မောင်ကြီးသည် မြဝတီ ရုပ်မြင်သံကြားတွင် အကြံပေး အရာရှိ၊ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင် သံကြားတွင် တေးဂီတစစ်စစ်ရေး ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ဗဟိုအကဖြတ်ခိုင် စသည့်ဂီတဆိုင်ရာ တာဝန်များ ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့၍ ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် လူမှုထူးချွန်တံဆိပ် (ပထမဆင့်) ချီးမြှင့်ခြင်းခံရ သည်။ ကွယ်လွန်ချိန်တွင် ဇနီး ဒေါ်ဝင်းဝင်းမြင့်၊ သား ဦးကျော် ကျော်နိုင်၊ သမီး ဒေါ်ကေသီနိုင်တို့ ကျန်ရစ်သည်။
မြန်မာ့အလင်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပေါင်းတည်မြို့နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်တို့ရှိ ကျေးရွာများကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မိန့်ခွင့်ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပေါင်းတည် မြို့နယ် သစ်ပုတ်ကျေးရွာအုပ်စု ရှိ တောင်ခမောက်ကျေးရွာနှင့် မအူကွင်းကျေးရွာတို့ကို ပြည်သူ့ စစ်ဖွဲ့ရန် ငြင်းပယ်မှု၊ တပ်သား သစ် စုဆောင်းမပေးမှုတို့ကြောင့် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျေးရွာကို မိန့်ခွင့် ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို Khit Thit Media က မဟုတ်မမှန်ရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါသတင်းနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေမှ လုံခြုံရေး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြား ချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်က ပေါင်းတည်မြို့နယ်တွင် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်နေစဉ် ၎င်းကျေးရွာ များကို PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူများက မိန့်ခွင့် ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရှိရပြီး ပြည်သူများမှ အထင်အမြင်လွဲမှား စေရန်သတင်းမှားများကိုရေးသား ဖြန့်ဝေနေခြင်းသာ ဖြစ်သည်။
ထို့အတူ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ် တောက်ကန်ကျေးရွာ အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မ တော်မှ မိန့်ခွင့်ကြောင်း တရားမဝင် ပြည်ပကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် Khit Thit Media က သတင်းတု၊

သတင်းအမှားများကို မဟုတ် မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။
အဆိုပါသတင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ စစ်တွေမြို့နယ် တောက်ကန်ကျေးရွာ အနီး နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင် ရွက်နေစဉ် AA သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့များက လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ချောင်း မြောင်းပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် လုံခြုံရေး အဖွဲ့များမှ ပြန်လည်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး AA သောင်းကျန်း သူအဖွဲ့များက ကျေးရွာရှိ လူနေအိမ် များအား မိန့်ခွင့် ဖျက်ဆီးသွားခဲ့ ကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးအဖွဲ့များ က ပိုင်းဝန်းစီးခြင်းသတ်ခဲ့သော် လည်း လူနေအိမ်အချို့ မီးလောင် ပျက်စီးခဲ့ရကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေမှ လုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူ တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရ ရသည်။
လက်နက်ကိုင် သောင်းကျန်း သူများသည် မြို့၊ ရွာများရှိ လူနေအိမ် အဆောက်အဦများကို အကာအကွယ်ပြု၍ ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခြင်းနှင့် လူနေအိမ်များ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း အပါအဝင် ဒေသခံပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွား ဘဝကို အကြမ်းဖက်သည့် နည်း လမ်းများဖြင့် ဖျက်ဆီးနေမှုများကို ဖုံးကွယ်ရန်နှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များအပေါ် အထင်အမြင် လွဲမှား စေရန်အတွက် တရားမဝင် ပြည်ပကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် လွဲမှား ရေးသားကာ သွေးထိုးလှုံ့ဆော် လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။
သတင်းစဉ်



* ကျောဖုံးမှ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၂၀၂) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်တော ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။
ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ စီမံ ခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျူးပေါင်း အဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ မော်လမြိုင် မြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာ သော မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးနှင့် မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်း နှင်လာသော မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးတို့ပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက် စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် JK COP-

IER Copy Paper ၁၀၀၀ ကီလို ဂရမ်၊ Bridge Stone စက်ဘီး (Used) အစီး ၃၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း သုံးမျိုး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅၆၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင် လာသည့် Mitsubishi Fuso Truck တစ်စီးနှင့် Nissan Condor Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀၀) စုစု ပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅၀၆၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထို့ပြင် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူး အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပဲခူးခရိုင်အတွင်း ၌ တရားမဝင် သစ်မာ ၄ ဒသမ ၇၁၀ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၁၇၅၀၀)ကို ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ပြီး သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။
သတင်းစဉ်

❖ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆိုပါစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သူ၊ ဦးဆောင်သူ၊ လိုက်နာကျင့်သုံး သူများအားလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ ရရှိရန်လို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံစာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်စီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်ရေးတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားရအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့်မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅
တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ တရားမဝင်အခြားသစ် ၀ ဒသမ ၃၀၀ တန် စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁ *



မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ ဖမ်းဆီးရမိမှု။

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ယိမင်နိုင်ငံရှိ ဟူသီအဖွဲ့က ပစ်လွှတ်လိုက်သော သင်္ဘောဗျက် ခုံးကျည်ကို အမေရိကန်ရေတပ်က ကြားဖြတ်ပစ်ချ

(နိုင်ငံတကာသတင်း) စာ ၁၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၉၄၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၆ သိန်းကျော်နှင့် ဘိန်းဖြူ ၁၀၀ ကီလိုကျော် ဖမ်းဆီးရမိ

(ပြည်တွင်းသတင်း) စာ ၁၅

ဘုရားစေတီပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများကို ဗျက်ဆီးမှုအပေါ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့တွင် ကန့်ကွက်ရှုထိခံယူမှုများပြုလုပ်

(ပြည်တွင်းသတင်း) စာ ၂၀

အာရှဖလားယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဖူဆယ်အသင်း ကစားသမား ၂၅ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်း



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဖူဆယ်အသင်း နည်းပြချုပ် ဘန်လက် ချာယိုဝန်သည် ၂၀၂၄ အာရှဖလား ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် ပဏာမကစားသမား ၂၅ ဦး ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်းလိုက်ပြီဖြစ်သည်။
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ဖူဆယ်အသင်းသည် အာရှဖလား ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲအကြို ပထမအကြိမ်ပြိုင်ဆင်မှုအဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်အထိ နှစ်ပတ်ကျော်လေ့ကျင့်မည့် ဖြစ်သည်။ အာရှဖလား ဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးအဆင့်ကို ဧပြီလတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သောကြောင့် ပြည်တွင်း ဖူဆယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပြီးဆုံးသည့် စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၃ ၀

ဘာစီလိုနာကို ဂိုးပြတ်အနိုင်ယူပြီး စပိန်စူပါဖလားကို (၁၃) ကြိမ်မြောက် ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်း ဆွတ်ခူး

စပိန်စူပါဖလား ဗိုလ်လုပွဲအဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ ရီယာဒ်မြို့၌ နာမည်ကြီးရိုးရဲမက်ဒရစ်နှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းက လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ စူပါဖလားကို

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ ■